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II  kwartał za nami

Na samym wstępie chciałabym serdecznie podziękować 

wszystkim za ogromne zaufanie, jakim mnie obdarzyliście 

w wyborach samorządowych. 7 kwietnia 2024 roku 

Wasze 90,46% poparcia jest dla mnie nie tylko wielkim 

wyróżnieniem, ale także zobowiązaniem do dalszej 

ciężkiej pracy na rzecz naszej gminy. 4 kwietnia odbyła się 

XLVIII sesja Rady Gminy Kuryłówka, kończąca kadencję 

2018-2024. Był to czas intensywnego rozwoju naszych 

miejscowości, mimo trudności związanych z pandemią 

oraz zawirowaniami na wschodniej granicy naszego 

kraju. Udało się zrealizować wiele niezwykle ważnych 

przedsięwzięć, które w znaczący sposób poprawiły jakość 

życia w naszej gminie. W minionym kwartale odbyło się 

wiele istotnych wydarzeń patriotycznych, kulturalnych i 

sportowych. Pozwolą państwo, że pokrótce przypomnę 

te wydarzenia: 84. rocznica Zbrodni Katyńskiej - 

wraz z Sekretarzem Gminy Romanem Szałajko oraz 

społecznością szkolną upamiętniliśmy o� ary Zbrodni 

Katyńskiej, zapalając znicze i modląc się w ich intencji.  

5 maja miały miejsce uroczystości z okazji 79. Rocznicy 

Bitwy pod Kuryłówką, jednej z największych zwycięstw 

podziemia antykomunistycznego z Sowietami. W 

uroczystościach uczestniczyły liczne delegacje oraz 

honorowe kompanie wojskowe. 6 maja odbyła się I Sesja 

IX Kadencji Rady Gminy Kuryłówka,  zainaugurowaliśmy 

nową kadencję, wręczając zaświadczenia nowo wybranym 

radnym oraz składając ślubowanie na lata 2024-2029. 26 

maja zorganizowaliśmy kolejny rajd rowerowy, który 

stał się już tradycją i cieszy się dużym zainteresowaniem 

mieszkańców. III Podkarpackie Regaty Kajakowe odbyły 

się 28maja w Ożannie, w których mieliśmy zaszczyt 

uczestniczyć, również tego dnia uczestniczyłam w  

obchodach 81. rocznicy pacy� kacji Leżajska, oddając 

hołd tym wszystkim, którzy zginęli z rąk niemieckiego 

okupanta. 2 czerwca miały miejsce gminne obchody 

dnia strażaka połączone z zawodami pożarniczymi i 

dniem dziecka. Kilka dni przed zakończeniem roku 

szkolnego w szkołach na terenie gminy odbyły się pikniki 

rodzinne – dziękuję za pomoc i zaangażowanie rodziców 
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i gronu pedagogicznemu. Podczas odpustu 7 czerwca 

w Jastrzębcu pamiętaliśmy o rocznicy wysiedlenia jego 

mieszkańców.  12 czerwca podczas sesji absolutoryjnej 

została podjęta uchwała o nadaniu imienia ks. 

Stanisława Szpetnara szkole podstawowej w Dąbrowicy. 

Gratulujemy społeczności szkolnej. V Krajowe Dni Pola 

Boguchwała 2024, które odbyły się  14 czerwca nasz 

powiat reprezentował Dział Promocji Urzędu Gminy 

oraz Koło Gospodyń Wiejskich w Ożannie. 16 czerwca 

odbyły się Gminne Zawody Młodzieżowych Drużyn 

Pożarniczych. 30 czerwca miały miejsce obchody 80. 

Rocznicy wydarzeń na Kahlówce, Pokazy Drwali oraz 

XIX Spotkanie z Folklorem i Biesiadą. Teraz przejdę do 

przedstawienia realizowanych inwestycji i projektów. 

Rozpoczęliśmy oraz kontynuujemy wiele ważnych 

inwestycji: Rozbudowa i przebudowa drogi „na Ruski 

Koniec” w Kuryłówce. Modernizacja infrastruktury 

drogowej na terenie gminy - etap II.(Brzyska Wola, 

Jastrzębiec, Ożanna). Rozpoczęcie prac na drodze 

powiatowej Nr 1246R Kuryłówka – Brzyska Wola. 

Kontynuacja przebudowy drogi gminnej nr 104604R w 

Ożannie. Kontynuacja przebudowy stadionu w Brzyskiej 

Woli. Wykonanie dodatkowej nakładki nawierzchni 

na drodze powiatowej w Brzyskiej Woli. Kontynuacja 

budowy sali gimnastycznej w Dąbrowicy. Kontynuacja 

funkcjonowania wypożyczalni sprzętu rehabilitacyjnego 

działającego przy Gminnym Ośrodku Pomocy 

Społecznej. Kontynuacja modernizacji stacji uzdatniania 

wody w Dąbrowicy. Kontynuacja prowadzenia 

Punktu Konsultacyjnego Programu Czyste Powietrze. 

Kontynuacja przebudowy odcinka drogi powiatowej nr 

1250R Kuryłówka - Kolonia Polska - Cieplice. W minionym 

kwartale doszło do podpisania umów i zostały złożone 

wnioski: Podpisaliśmy umowy na przeprowadzenie 

warsztatów edukacyjnych dla mieszkańców w ramach 

inicjatywy „Uniwersytet Samorządności” w Brzyskiej 

Woli. Doszło także do  podpisania umowy na wykonanie 

remontu kuchni przy WDK w Brzyskiej Woli w ramach 

inicjatywy „Program Odnowy Wsi - Sołeckie strategie 

rozwoju wsi”. Podpisaliśmy porozumienie w ramach 

Programu „Aktywna Szkoła” na do� nansowanie 

animatorów na boisku Orlik w Kuryłówce. Umowa na 

rozbudowę i przebudowę infrastruktury sportowej w 

gminie. Wyłonienie wykonawcy na przebudowę WDK 

w Kolonii Polskiej wraz z instalacją fotowoltaiczną 

WDK w Brzyskiej Woli. Umowa na utylizację azbestu 

z naszej gminy z WFOŚiGW. Trwają prace, które 

pozwolą na wybór wykonawców w ramach pozyskanych 

środków Polski Ład – zabytki dla kościoła św. Mikołaja 

w Kuryłówce oraz kościoła w Dąbrowicy. Ważną 

informacją jest zakończenie prac nad projektem drogi 

powiatowej przez wieś Brzyska Wola, co umożliwi 

złożenie wniosku na pozyskanie środków � nansowych 

na jej realizację. Został również ogłoszony przetarg 

przez Starostwo powiatowe na chodnik przy drodze 

powiatowej w Kulnie, czekamy na jego rozstrzygniecie 

i wyłonienie wykonawcy. Kontynuujemy prace nad 

dokumentacją drogi powiatowej Kulno – Brzyska 

Wola. Ponadto złożyliśmy wniosek w ramach konkursu 

„Czas na Podkarpackie” na rozwój infrastruktury 

turystycznej. Od początku roku  złożyliśmy 45 wniosków 
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o do� nansowanie w ramach Programu Czyste Powietrze.                                                                        

Na terenie naszej gminy zostały wykonane dwie altanki, 

w Tarnawcu wykonana w ramach projektu złożonego 

przez strażaków z OSP Kuryłówka oraz Jastrzębcu 

dzięki zaangażowaniu radnego Rady Gminy Kuryłówka 

Pana Krzysztofa Darocha wraz z mieszkańcami. Nasze 

Koła Gospodyń Wiejskich w Kolonii Polskiej, Wólce 

Łamanej i Jastrzębcu zorganizowały pikniki rodzinne. 

Wszystkim dziękuję za zaangażowanie i pracę na 

rzecz lokalnej społeczności.  Podczas Ogólnego 

Zgromadzenia Stowarzyszenia Podkarpackich 

Samorządów Terytorialnych wybrano nowe władze 

na kolejną kadencję, po raz kolejny przewodniczącym 

został marszałek Władysław Ortyl natomiast mnie 

przypadła rola sekretarza Stowarzyszenia, które zrzesza 

prawie wszystkie gminy i miasta z terenu naszego 

województwa działając m.in. na rzecz rozwoju naszego 

regionu.  20 czerwca po północy od strony Łazowa przez 

miejscowości Kulno, Wólkę Łamaną i Brzyską Wolę po 

lasy jastrzębskie przeszła nawałnica burzowa nazywana 

wiatrem prostoliniowym. Zostało zniszczonych wiele 

budynków, poszyć dachowych, trwa szacowanie strat. 

Ucierpiało wiele lasów państwowych jak również liczne 

lasy prywatne. Dziękuję bardzo strażakom z naszej 

gminy i mieszkańcom, którzy włączyli się w pomoc 

poszkodowanym, a także w udrożnieniu dróg.

   Przed nami okres wakacji, który jest czasem 

wypoczynku i relaksu. Życzę wszystkim, a zwłaszcza 

naszym najmłodszym mieszkańcom, bezpiecznych i 

radosnych wakacji. Mam nadzieję, że będą chcieli także 

spędzić te chwile z rodzicami i przyjaciółmi, ciesząc się 

urokami naszej pięknej Ożanny.

Natomiast naszym rolnikom życzę ob� tych plonów 

i spokojnej pracy, bez anomalii pogodowych, które 

mogłyby zakłócić prace przy żniwach.

    Szanowni Państwo, Drodzy mieszkańcy, brać strażacka, 

chciałabym serdecznie podziękować za Waszą obecność 

podczas pogrzebu mojego ukochanego taty. Wasza 

obecność była dla mnie i mojej rodziny ogromnym 

wsparciem w tym trudnym czasie.

Wasze słowa otuchy, współczucia oraz ciepłe gesty były 

dla nas niezwykle ważne.

Dziękuję również za pamięć o moim tacie. Jestem 

wdzięczna, że mogłam liczyć na Waszą obecność w tak 

ciężkim dla nas momencie.

 

15 czerwca drużyna LKS Brzyska Wola zakończyła sezon 2023/2024 sukcesem awansując do Ligi Okręgowej.  

Wójt Agnieszka Wyszyńska
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PUNKT KONSULTACYJNY PROGRAMU CZYSTE POWIETRZE 
Przypominamy, iż w budynku Urzędu Gminy w Kuryłówce 

funkcjonuje Punkt Konsultacyjny Programu Czyste Powietrze,

 w ramach którego nasi mieszkańcy mogą uzyskać informacje

 na temat programu i zasad udzielania do� nansowania. 

Punkt jest otwarty w dniach:

- wtorek od godziny 7.30 do 15.30;

- środa od godziny 12.00 – 15.30.

Informacji można uzyskać także pod nr telefonu 17 24 38 010 wew. 145 lub 136. Pomoc w wypełnianiu wniosków 

odbywa się po wcześniejszym telefonicznym uzgodnieniu terminu.  

Program skierowany jest do osób � zycznych będących właścicielami/współwłaścicielami domów jednorodzinnych/
wydzielonych lokali mieszkalnych (maksymalnie 2 lokale w budynku).

Program przewiduje do� nansowania na:

• źródło ciepła – wymianę, zakup, montaż,

• instalację centralnego ogrzewania i ciepłej wody użytkowej,

• wentylację mechaniczną z odzyskiem ciepła,

• mikroinstalację fotowoltaiczną,

• ocieplenie przegród budowlanych,

• stolarkę drzwiową i okienną,

• dokumentację (audyt energetyczny, dokumentacja projektowa).

Od 14 czerwca 2024 r. dotacja z programu „Czyste Powietrze” na pompę ciepła, kocioł zgazowujący drewno 

lub kocioł na pellet może być udzielona tylko wtedy, gdy urządzenie wpisane jest na listę zielonych urządzeń i 

materiałów (lista ZUM dostępna jest pod linkiem: https://lista-zum.ios.edu.pl/ ). 

Dodatkowo od 14 czerwca 2024 r. – w przypadku kupna i montażu pompy ciepła z dotacją z programu „Czyste 

Powietrze” – obowiązkowo należy wykonać audyt energetyczny. Szczegóły: https://czystepowietrze.gov.pl/

wazne-komunikaty/lepsze 

Od 22 kwietnia wprowadzone zostały nowe zasady realizacji programu „Czyste Powietrze”- szczegóły pod adresem 

https://czystepowietrze.gov.pl/media/informacje-prasowe/nowe-zasady-w-programie-czyste-powietrze .

 Szczegółowe informacje na temat programu „Czyste Powietrze” dostępne są także pod adresami: https://bip.wfosigw.

rzeszow.pl/ , https://czystepowietrze.gov.pl/ 

Ponadto, w związku z informacjami o nieuczciwych wykonawcach, którzy proponują wykonanie prac 

do� nansowanych z Programu Priorytetowego  „Czyste Powietrze” informujemy, iż Mieszkaniec dokonuje 

wyboru wykonawcy/ów realizujących usługi, dostawy, roboty budowalne w ramach przedsięwzięcia na własne 

ryzyko. Mieszkaniec sam wyszukuje wykonawcę i na własną odpowiedzialność podpisuje z nim umowę.
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Prosimy w szczególności uważać na wykonawców, którzy oferują wyłącznie usługę pod warunkiem przesłania 

do� nansowania z Programu Priorytetowego „Czyste Powietrze”- bezpośrednio na rachunek bankowy Wykonawcy. 

Zwróćcie Państwo uwagę również na nazwę � rmy i jej adres – czy nie budzą Państwa wątpliwości. Szczególną nieufność 

powinno także wzbudzić powoływanie się � rmy wykonawczej na partnerstwo w Programie Priorytetowym „Czyste 

Powietrze”, co nie ma uzasadnienia w praktyce. Bezpośrednimi partnerami operacyjnymi w programie „Czyste 

Powietrze” w odniesieniu do NFOŚiGW są wojewódzkie fundusze ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz 

GMINY, a także wybrane banki, wskazane na stronie internetowej: czystepowietrze.gov.pl.

Przede wszystkim warto współpracować z � rmami poleconymi i znanymi na lokalnym rynku.

Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej (NFOŚiGW), Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie jak i Gmina Kuryłówka nie promują konkretnych � rm instalacyjnych 

i wykonawczych.

Rozbudowa infrastruktury turystycznej nad zalewem w Ożannie
W lutym bieżącego roku Gmina Kuryłówka  podpisała z � rmą OBO ENERGY sp. z o.o z Rzeszowa umowę na 

realizację inwestycji pn. ”Rozbudowa infrastruktury turystycznej nad zalewem w Ożannie”. Zgodnie z zawartą 

umową, pierwsze prace rozpoczęły się w maju. W zakres inwestycji wchodzi m.in. budowa pomostu rekreacyjnego 

wraz z infrastrukturą towarzyszącą nad zatoką zalewu w Ożannie. Będzie to pomost z barierkami, łamany, o łącznej 

długości ok. 85,0m. Wykonana została już większość prac w tym zakresie. Pomost łączy dwa brzegi zatoczki tworząc 

zamknięcie obwodu komunikacyjnego Zalewu w Ożannie. Płaszczyzna komunikacyjna pomostu umocowana została 

na drewnianych palach zakotwiczonych w dnie zalewu. Wzdłuż płaszczyzny komunikacyjnej zamontowane zostały 

bariery ochronne. Obecne prace skupiają się na odpowiednim wykończeniu pomostu. W ramach tego zadania 

wykonane zostaną również odpowiednie podejścia do pomostu od strony południowej i wschodniej. Wykonane 

zostanie także oświetlenie pomostu wraz z podłączeniem do sieci energetycznej.

Od drogi gminnej, w stronę pomostu, wybudowany zostanie ciąg utwardzony ciąg komunikacyjny wraz z architekturą 

towarzyszącą, który połączy podejście pomostu z chodnikiem przy drodze gminnej obok mostu. Chodnik ten będzie 

miał szerokość 3 m i wykonany będzie z kostki betonowej bezfazowej ograniczonej obrzeżami. Pierwsze prace tym 

zakresie zostały już wykonane- chodnik został wytyczony i wykonano tzw. korytowanie. 

W zakres tej inwestycji wchodzi także budowa pomostu rekreacyjnego wraz ze slipem strażackim. W tym przypadku 

wykonane zostały już niemal wszystkie główne prace.

Kolejnym elementem tego zadania jest także budowa oświetlenia wzdłuż części chodnika biegnącego wokół zalewu. 

W tym przypadku prace dopiero się rozpoczęły.

Całkowita wartość zadania wynosi 1 086 872,28 zł. i pozyskano na nie do� nasowanie w kwocie 1 064 700,08 zł z 

Rządowego Funduszu Polski Ład, Program Inwestycji Strategicznych- edycja PGR.

Planowany termin zakończenia całej inwestycji to I kwartał 2025r.
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W ramach realizacji projektu pn. „ Las naszymi płucami- edukacja ekologiczna w Gminie Kuryłówka” przeprowadzono 

warsztat edukacyjny przedstawiający zagadnienia związane z lasem dla dzieci i młodzieży nad Zalewem w Ożannie. 

Realizacja projektu zakładała również przeprowadzenie konkursu sprawdzającego zdobytą wiedzę, w  którym 

nagrodami były sadzonki drzew miododajnych. Lot balonem „ na uwięzi” był zwieńczeniem wiedzy przyswojonej 

przez uczestników wydarzenia. Z lotu ptaka można zobaczyć różnorodność krajobrazu lasu, zaobserwować fazy 

wzrostu drzewostanów, składy gatunkowe drzew oraz swoisty m ikroklimat jakim jest las .

Wartość całkowita zadania 8 000,00 zł, z czego do� nansowanie do kwoty 8 000,00 zł pochodzi ze środków Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 
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Modernizacja stacji uzdatniania wody w Dąbrowicy.

Ku końcowi zmierzają prace związane z modernizacją stacji uzdatniania wody w Dąbrowicy. Budynek SUW został 

gruntownie przebudowany. Wykonane zostały prace izolacyjne i zabezpieczające. Budynek został ocieplony i zyskał 

nową elewację. Wymieniono stolarkę okienną i drzwiową. Wyremontowane zostały także pomieszczenia sanitarne i 

gospodarcze. Wymieniono wszystkie instalacje oraz zamontowano instalację fotowoltaiczną. Wykonana została już 

także najważniejsza część zaplanowanych prac czyli modernizacja instalacji technologii uzdatniania wody, w tym 

dokonano rozbudowy ujęcia wody poprzez wykonanie dodatkowych studni głębinowych i montaż zbiornika na 

wodę uzdatnioną o pojemności 50 m3, wyremontowano istniejące zbiorniki na wodę uzdatnioną oraz zainstalowano 

nową technologię uzdatniania wody, która jest w pełni zautomatyzowana.

Do wykonania pozostały jeszcze drobne prace wykończeniowe wewnątrz oraz prace wokół budynku, w tym płyta 

odbojowa oraz chodnik i droga dojazdowa. 

Całkowita wartość prac, zgodnie z podpisaną umową z wykonawcą, wynosi 2 988 900 zł. Na realizację tego zadania 

pozyskane zostało do� nasowanie w kwocie 2 499 000 zł z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych.

Przebudowa dróg  gminnych w Ożannie i Kuryłówce 
W I kwartale br. rozpoczęły się związane z przebudową dróg mających status drogi publicznej w Ożannie i Kuryłówce i 

do� nasowanych ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. W Ożannie dotyczy to drogi gminnej nr 104604R 

w km 2+893,00 – 5+342,00 (początek Ożanny od strony Kuryłówki do krzyżówki „pod gruszą). W ramach zadania 

droga będzie przepro� lowana, wzmocniona i uzyska nową nawierzchnię. Wybudowany zostanie także jednostronny 

chodnik na całym przebudowywanym odcinku oraz uzupełnione zostanie oświetlenie uliczne. Efekty prowadzonych 

prac już są widoczne- np. w Ożannie obok sklepu droga zmieniła swój przebieg a wzdłuż drogi nad zalewem powstał 

szeroki chodnik.
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Całkowita wartość tego zadania wynosi 5 029 871,22 zł. Na realizację tej inwestycji pozyskano do� nasowanie w 

kwocie 3 017 922,00 zł.

W Kuryłówce natomiast przebudowywana jest droga gminna nr 104605R w km 0+008,00 – 1+138,00, tzw. Smolarnia. 

W tym przypadku prace polegać będą na przepro� lowaniu drogi i wybudowaniu jednostronnego chodnika oraz 

oświ etlenia ulicznego. Na chwilę obecną przygotowany został teren pod budowę chodnika i wykonano kablowanie 

pod kątem oświetlenia.

Całkowita wartość tego zadania wynosi 1 774 079,99 zł. W tym przypadku do� nasowanie ze środków Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg  wynosi 1 064 447,00 zł.

Oba zadania powinny zostać zakończone jeszcze w tym roku.

DOFINANSOWANO ZE ŚRODKÓW
BUDŻETU PAŃSTWA

Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg

Przebudowa drogi gminnej nr 104604R 
 w Ożannie w km 2+893,00 – 5+342,00

DOFINANSOWANIE 3 017 922,00 zł
CAŁKOWITA WARTOŚĆ 5 029 871,22 zł

DOFINANSOWANO ZE ŚRODKÓW
BUDŻETU PAŃSTWA

Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg

Przebudowa drogi gminnej nr 104605R 
w Kuryłówce w km 0+008,00 – 1+138,00

DOFINANSOWANIE 1 064 447,00 zł
CAŁKOWITA WARTOŚĆ 1 774 079,99 zł
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Rozbudowa drogi „na Ruski Koniec” w Kuryłówce

 W maju br. rozpoczęła się przebudowa drogi tzw. „na Ruski Koniec” w Ku-

ryłówce. Realizacja inwestycji polegać będzie na przepro� lowaniu drogi, 

wzmocnieniu podbudowy na części drogi i wykonaniu nowej nawierzchni 

wraz z poboczami na całym jej odcinku. Wykonane zostaną także zjazdy do 

poszczególnych posesji- do granicy pasa drogowego.

Przebudowano już instalację wodociągową na całym odcinku drogi oraz wy-

konano podbudowę z gruntu stabilizowanego cementem i podbudowę z kruszyw łamanych.

Położono także pierwszą warstwę nawierzchni z mieszanek mineralno-bitumicznych grysowo-żwirowych z warstwą 

wiążącą asfaltową.

Obecnie trwają prace ziemne związane z odtworzeniem rowów oraz wymianą istniejących przepustów. Do wy-

konania pozostanie położenie nawierzchni z mieszanek mineralno-bitumicznych asfaltowych – warstwa ścieralna, 

utwardzenie zjazdów  oraz wykonanie poboczy.

Inwestycja realizowana jest przez Przedsiębiorstwo Drogowo - Mostowe S.A. z Dębicy. Zgodnie z podpisaną umową, 

całkowita wartość zadania wynosi 2 429 634,24 zł. Na realizację tej inwestycji pozyskane zostało do� nasowanie ze 

środków Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 w kwocie 1 545 976,00 zł. Zakończenie inwe-

stycji planowane jest w IV kwartale 2024 r.

 

Modernizacja infrastruktury drogowej na terenie Gminy Kuryłówka- etap II

W II kwartale br rozpoczęła się realizacja zadania pn. Modernizacja infrastruktury drogowej na terenie Gminy 

Kuryłówka- etap II. W ramach tej inwestycji przebudowana zostanie sieć dróg dojazdowych do posesji i obiektów 

użyteczności publicznej w poszczególnych miejscowościach naszej gminy, w tym drogi w Ożannie (do i wokół 

kościoła i do zalewu- już wykonane), Jastrzębcu (droga za Sołtysem), Dąbrowicy (droga do stacji uzdatniania wody) 

i w Brzyskiej Woli (droga w Zagrodach). 

Łącznie przebudowanych zostanie ok. 3 km dróg. W zależności od rodzaju drogi i uwarunkowań technicznych 

przebudowa ta realizowana będzie w różnych technologiach, tj. asfaltowej lub podwójnego skropienia emulsją.
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Wykonawcą zadania jest Spółdzielnia Usług Drogowo-Rolniczych z Grodziska Dolnego. Całkowita wartość zadania 

wynosi 1 376 717,27 zł. i pozyskano na nie do� nasowanie w kwocie 1 317 518,43 zł Rządowego Funduszu Polski Ład, 

Program Inwestycji Strategicznych- edycja PGR.

Planowany termin zakończenia inwestycji to II kwartał 2025r.

  

Budowa sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Dąbrowicy wraz 
z zapleczem i urządzeniami technicznymi.
Do końca dobiegają prace przy jednej z największych inwestycji 

realizowanych obecnie przez Gminę Kuryłówka, tj. przy budowie sali 

gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Dąbrowicy. Wykonane 

zostały już wszystkie główne prace budowlane i instalacyjne. 

Zarówno obiekt szkoły jak i sali gimnastycznej zyskał nową elewację. 

Obecnie trwają prace wykończeniowe. Do wykonania pozostała jeszcze specjalna posadzka w sali gimnastycznej 

oraz prace związane z zagospodarowaniem terenu wokół obiektu i rozruch przebudowanej kotłowni (instalacja 

gruntowej pompy ciepła).

Realizacja tej inwestycji jest możliwa dzięki pozyskaniu do� nasowania w kwocie 6 165 000 zł Rządowego Funduszu 

Polski Ład, Program Inwestycji Strategicznych oraz w ramach programu „Inwestycje w oświacie – wsparcie 

trwających inwestycji realizowanych przez jednostki samorządu terytorialnego prowadzące jednostki systemu 

oświaty”- do� nasowanie w kwocie 350 000 zł. 
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  12 czerwca 2024 r.w Sali GOK w Kuryłówce  o godz. 16:00 odbyła się 
III sesja Rady Gminy Kuryłówka IX kadencji.

Na wniosek Rady Pedagogicznej, Rady Rodziców i Samorządu Uczniowskiego Rada Gminy Kuryłówka  jednogłośnie 
podjęła uchwałę w sprawie nadania imienia ks. Stanisława Szpetnara Szkole Podstawowej w Dąbrowicy.

Sylwetkę ks. Stanisława Szpetnara zaprezentowali przedstawiciele samorządu uczniowskiego oraz p. Joanna Serkiz 
Dyr. Szkoły Podstawowej w Dąbrowicy. Przewodniczący Rady dokonał uroczystego wręczenia podjętej uchwały.

Po zrealizowaniu powyższego punktu Rada Gminy przystąpiła do wysłuchania Raportu o stanie Gminy Kuryłówka 
za 2023 r. przedstawionego przez wójta p. Agnieszkę Wyszyńską.

Po przedstawieniu raportu rada gminy pojęła jednogłośnie uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kuryłówka 
wotum zaufania, co świadczy o poparciu dla jej dotychczasowej pracy i planów na przyszłość.

Wójt Gminy przedstawiła Sprawozdanie  z wykonania budżetu Gminy Kuryłówka za 2023 rok wraz z informacją o 
stanie mienia Gminy Kuryłówka. Sprawozdanie z wykonania budżetu zostało  pozytywnie zaopiniowane przez  RIO 
i Komisję Rewizyjną.

Rada Gminy Kuryłówka jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania � nansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Kuryłówka za 2023 rok oraz podjęła  uchwałę w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Kuryłówka absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok.
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W dniu 28 lipca 2024 roku we wszystkich sołectwach na terenie Naszej Gminy odbędą się wybory sołtysów i rad 

sołeckich. Wybory są powszechne, równe, bezpośrednie i odbywają się w sposób tajny. Wybory przeprowadzą sołec-

kie komisje wyborcze, które powołała Gminna Komisja Wyborcza wybrana przez Radę Gminy Kuryłówka. Każdy z 

kandydatów na sołtysa miał prawo wskazać swojego przedstawiciela do składu komisji. Komisje pełnią swe funkcje 

społecznie. 28 lipca będziemy wybierać w sposób bezpośredni sołtysów sołectw i składy rad sołeckich. W wyborach 

na sołtysa będziemy głosować zarówno tam gdzie jest więcej niż jeden kandydat, a także tam gdzie zgłosił się jeden 

kandydat. Wówczas udzielimy poparci głosując na TAK lub opowiemy się przeciw stawiając znak na NIE.Wybory 

rad sołeckich odbędą się w tych sołectwach w których kandydat na sołtysa lub uprawniony mieszkaniec sołectwa 

zgłosił do sołeckiej komisji wyborczej kandydatów do rady sołeckiej popartych 20 podpisami mieszkańców sołectwa. 

Wybory uzupełniające do rad sołeckich odbędą się podczas zebrania wiejskiego. Lokale wyborcze będą otwarte w 

godzinach od 8,00 do 14,00 w następujących lokalizacjach:

Brzyska Wola – Wiejski Dom Kultury;

Dąbrowica- Szkoła Podstawowa;

Kolonia Polska – Wiejski Dom Kultury;

Kulno-strażnica OSP;

Kuryłówka – Gminny Ośrodek Kultury;

Jastrzębiec –strażnica OSP;

Ożanna- strażnica OSP;

Słoboda-Wiejski Dom Kultury;

Tarnawiec- Wiejski Dom Kultury;

Wólka Łamana – strażnica OSP.

 Zachęcamy do licznego udziału w wyborach.
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„O człowieku, który czynił dobro”- 
rzecz   o  Janie Roli Podczaskim pełnomocniku 

generalnym księcia Adama Czartoryskiego
 z Sieniawy. ( Cz.2)

Wspomnieliśmy, że książę Władysław Czartoryski 
wizytował swoje dobra w latach osiemdziesiątych XIX 
wieku ( dokładnej daty nie udało się ustalić).Wówczas 
odwiedził Kolonię, przysiółek Cieplic zamieszkały przez 
protestantów, którzy przybyli tu około 1812 roku z Austrii. 
Jako, że nadane im ziemię były liche i nie gwarantowały 
odpowiedniego przychodu koloniści sprzedawali swe 
gospodarstwa głównie Polakom, a sami szukali nowego 
miejsca na osiedlenie. Tym sposobem młode małżeństwo 
Józef Szpetnar (ur. 1832 r.) i Maria z Machów (1835r.) 
nabyli 24 morgowe gospodarstwo w Kolonii. Małżeństwo 
miało ośmioro dzieci. Ostanie z nich syn Stanisław 
urodził się, gdy Maria miała 48 lat. Narodziny syna 
uznano za „ znak od Boga”. Póki co Stanisław uczył się w 
Szkole Ludowej w Cieplicach Górnych, a potem w I 
Gimnazjum w Jarosławiu. Pobyt w bursie i opłaty 
związane z nauką � nansował brat Marii ks. Wojciech 
Mach dziekan w Samborze i jednocześnie proboszcz w 
Chyrowie. Stanisław Szpetnar podczas nauki w 
gimnazjum w latach 1896-1904 związał się z Organizacją 
Narodową działającą w szkole. Jako uczeń wybitnie 
zdolny zdał egzamin maturalny i rozpoczął czteroletnie 
studia w seminarium w Przemyślu. Świecenia kapłańskie 
otrzymał 21 czerwca 1908 roku, a już 26 czerwca tego 
roku został skierowany do krośnieńskiej fary. Będąc na 
placówce w Krośnie ks. Stanisław napisał błagalny list do 
pełnomocnika generalnego Jana Podczaskiego, aby ten 
poparł zamiar budowy kościoła w Kolonii u jaśnie 
państwa. Jan Podczaski gorąco zachęcany przez swą 
małżonkę podjął starania u księcia. Miał świadomość, na 
co się porywa. W przypadku uzyskania zgody fundator 
kościoła miał pokryć nie tylko koszt wzniesienia świątyni, 
ale także plebani i budynków gospodarczych, albowiem 
chodziło o erygowanie nowej para� i. Ponadto, aby pleban 
mógł się utrzymać para� a musiała posiadać odpowiednią 
ilość gruntów. Proboszczowi zgodnie z prawem należała 
się pensja, o którą należało zabiegać u władz rządowych. 
Mając na względzie ogrom zobowiązań, jakie będą ciążyć 
na ordynacie w przypadku wyrażenia zgody pełnomocnik 
postanowił użyć wszelkich argumentów, aby przekonać 
księcia o słuszności decyzji. W dniu 20 września 1908 
roku w kościele para� alnym w Sieniawie mieszkańcy 
Kolonii w obecności biskupa Józefa Sebastian Pelczara 
zanieśli apel do księcia Adama Czartoryskiego w sprawie 
budowy kościoła w ich wsi. W dniu następnym pani 
Kazimiera Podczaska napisała list do ks. Szpetnara 

1  J. Kuca, Opowieści jarosławskiego Zasania, Rzeszów 2020 , s.24 .

pracującego jako katecheta w Krośnie. Oto jego treść: 
„Wielebny Księże Stanisławie! / Pospieszam donieść dobrą 
nowinę, która jestem pewna, ucieszy księdza/ Stanisława. 
Oto Księstwo Czartoryscy o� arowali się ponieść koszt 
budowy/ kościoła w Kolonii, przy tym dadzą i na plebanie 
i coś gruntów dla proboszcz-/cza. Zaś biskup Pelczar, 
poproszony przez męża mego, przyrzekł natychmiast/po 
wybudowaniu kościoła naznaczyć kapłana ekspozyturą do 
Kolonii/ Radość to dla nas wielka, myśmy za Twoim 
pośrednictwem, księże/ Stanisławie, tak ukochali te 
Kolonię. Wczoraj byliśmy w Kolonii oznajmić/ mieszkańcom 
wsi o darze księstwa. Rozczulająca była to scena, gdy po/
wypowiedzeniu tych słów przez męża mego, najpierw 
zapanowała cisza/zupełna, aż naraz wszyscy –młodzi, 
starzy, dzieci, kobiety, mężczyźni/ wybuchli głośnym 
płacze-i rzucili się całować nas i ściskać za tę nowinę/, choć 
tylko posłańcami byliśmy/…”.1 List pani Kazimiery 
(wyjątkowo powściągliwy, nieprzypisujący obojgu 
małżonkom żadnych zasług) nie pozostawia złudzeń, co 
do podjętych działań przez Jana Podczaskiego zarówno u 
księstwa jak i księdza biskupa. Prace przy wznoszeniu 
murów ruszyły dopiero w 1910 roku. Przedtem musiano 
uzyskać stosowne zgody zarówno od strony rządowej jak 
i kościelnej. Projekt kościoła zamówiono u znamienitego 
warszawskiego architekta profesora Czesława 
Domańskiego. Po wzniesieniu murów zaczęto wyposażać 
wnętrze. Podstawę ołtarza sprowadzono z kaplicy 
Czartoryskich na Wawelu. Ołtarz główny wykonał 
miejscowy para� anin z Dąbrowicy Edward Toth wg. 
projektu Piotra Kędzierskiego z Krosna to niewątpliwie 
zasługa ks. Stanisław Szpetnara, który wskazał projektanta. 
W ołtarzu umieszczono cztery obrazy: Matki Boskiej 
Różańcowej, św. Stanisława oraz w skrzydłach św. Jana 
Ewangelisty i św. Kazimierza. Wszystkie obrazy 
namalował uczeń Jana Matejki Jan Narcyz Korybut 
Daszkiewicz michaelita z Miejsca Piastowego, co również 
wskazuje na udział ks. Szpetnara w wskazaniu malarza. 
Symbolika świętych umieszczonych na obrazie jest 
bardzo wymowna. Przywołani święci odpowiadają 
imionom bohaterów, których umieściliśmy w niniejszym 
artykule.       
        Księstwo Czartoryscy ufundowali także dzwony, 
którym nadano imiona: Adam, Ludwika i August. Ich 
poświęcenie nastąpiło 13 września 1913 roku. Zamienne 
są słowa, jakie wypowiedziała pani Kazimiera podczas 
uroczystego obiadu, który miał miejsce po mszy w w/w 
dniu: „ Za trudy nasze i za przykrości, jakich doznaliśmy 
w czasie prowadzenia do skutku tego wielkiego dzieła 
wynagrodziliście mi sowicie...” Wydaje się, że ta wyjątkowo 
skromna i pobożna kobieta dała upust tego, co ją podczas 
realizacji budowy kościoła mocno bolało. Trudno orzec, 
z której strony rodzina Podczaskich doznawała „ 
przykrości”. Jest możliwe, że Jan Podczaski, gdy zwracał 
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się o kolejne transze wypłat do księcia otrzymywał od 
niego przykre uwagi. 8 maja 1914 roku ksiądz Tomasz 
Włazowski dokonał poświęcenia kościoła.  Samoistnym 
ekspozytem z pełnymi prawami proboszcza został ks. 
Henryk Uchman. Ordynat przeznaczył dla księdza 5 
mórg ornego i 5 mórg łąk, a w 1919 roku dodał jeszcze 5 
mórg ornego. Ponadto zobowiązał się wypłacać 2000 
koron oprócz otrzymywanej przez księdza pensji 
rządowej w wysokości 1200 koron. Ponadto ordynacja 
dostarczała opał „ile jest potrzebne do opalenia plebanii 
i zakrystii”.       
        Jan Podczaski był gorliwym katolikiem podobnie jak 
jego małżonka. Nic dziwnego, że został prezesem 
sieniawskiego związku katolicko-społecznego2 
organizacji powstałej w 1906 roku z inicjatywy 
arcybiskupa lwowskiego Józefa Bilskiego i biskupa 
przemyskiego Józefa Pelczara. Na podstawie listu 
napisanego w dniu 12 września 1909 roku przez Jana 
Podczaskiego do Jana Gwalberta Pawlikowskiego, można 
domniemywać, że pełnomocnik generalny był 
współpracownikiem Stronnictwa Narodowej Demokracji 
(endecji), miał wspierać � nansowo stronnictwo opłacając 
składkę w wysokości 20 koron, w latach 1906–1908 
wpłacił on 700 k., a następnie przesłał, jako „podatek”, 
poza składką za rok 1909, kolejne 80 k3. Był człowiekiem 
pracowitym, dokładnym i zorganizowanym. Dobrze 
zaplanowany kalendarz czynności tych bieżących i tych, 
w których musiał uczestniczyć poza Sieniawą pozwalał 
mu sprawować kontrolę nie tylko nad ogromną fortuną 
chlebodawcy, ale zajmować się sprawami drobnymi, 
wydawałoby się nieistotnymi takimi jak np. obsadzenie 
stanowiska gajowego w podległych leśnictwach. 
Bezpośredni kontakt z kandydatem pozwalał mu poznać 
człowieka i ocenić czy się nadaje na aplikowane 
stanowisko. O Podczaskim pisano „ Był naturą społecznika. 
Społecznik zdaje sobie sprawę ze znaczenia drobnostek. Te 
drobnostki ukochał wielce. Zyskiwał sobie tysiącami 
drobnostek. Wielu utorował drogi życia…” Nie wszyscy 
wyrażali się pozytywnie o jego działaniach. Zwłaszcza na 
początku jego kariery zawodowej jego poczynania 
budziły sprzeciw. 23 lutego 1907 roku w Tygodniku 
Jarosławskim ukazał się artykuł pt. „Kpiny”, w którym 
skrytykowano poczynania Jana Podczaskiego „Rada 
Narodowa ( Rada Powiatowa w Jarosławiu – uwaga 
autora) zamianowała znów mężów zaufania, a to księcia 
Jerzego Czartoryskiego, pana Podczaskiego pełnomocnika 
dóbr w Sieniawie, ks. Ludwika Bikowskiego proboszcza w 
Laszkach, pana Eustachego Wolskiego w Hawłowicach 

2  Organizacja łącząca katolików działających na gruncie religijnym społecznym i patriotycznym. Związek katolicki społeczny 
poprzez gęstą sieć para� i miał przeciwstawić się ruchom liberalnym i socjalistycznym budzącym się na gruncie strajków robotniczych i 
chłopskich, jakie przetoczyły się przez Galicję wschodnią na początku XX wieku. Strajki odczytywane były, jako zagrożenie dla kościoła, a 
powołana organizacja miała w założeniach pozwolić odzyskać wpływ na „lud boży”. Związek nie osiągnął pokładanych w nim nadziei. 
3  List J. Podczaskiego do Jana Gwalberta Pawlikowskiego, Sieniawa 12 IX 1909. Korespondencja i papiery polityczne Jana 
Gwalberta Pawlikowskiego z lat 1904–1914. Biblioteka PAN – PAU Kraków, sygn. 7818, k. 80 - info z artykułu: A. Wątor, „Spis większych 
właścicieli ziemskich należących do Stronnictwa Demokratyczno-Narodowego w dzielnicy austriackiej”, [w:] Galicja. Studia i materiały, 
nr 1 (2015), s. 333-334.

Górnych, pana Jacka Zielińskiego profesora gimnazjum w 
Jarosławiu i pana Roberta Cenę włościanina z Tuczemp. 
Skład tego grona mężów zaufania to istna kpina. Informują 
nas, że nominacja tych mężów nastąpiła na propozycje 
pana Podczaskiego, przedstawioną księciu Jerzemu 
Czartoryskiemu. Że to są kpiny, widać z okoliczności, że 
mąż zaufania pan Podczaski nawet nie jest poddanym 
austriackim, lecz rosyjskim. Dzięki różnym drobnym 
usługom oddanym księciu, zyskał jego zaufanie i wyrósł 
na męża politycznego, gdy wspólnie z profesorem Zielińskim, 
panem Gentherem i kilku wszech bałamutami i parobkami 
dworskimi rozbijał wiece sielskie w Dybkowie, Leżachowie 
itp. Cudzy człowiek, przezwany ironicznie „królikiem” 
sieniawskim, dworuje teraz w naszym powiecie i chce 
odegrać role w naszym życiu politycznym… Mianowanie p. 
Zielińskiego mężem zaufania na powiat, to istne kpiny, z 
chłopów i wiejskich wyborców”. Autor artykułu nazywa 
pełnomocnika człowiekiem „obcym” (poddanym 
rosyjskim), który dzięki protekcji księcia Czartoryskiego 
(nie za zarządzanie majątkiem, ale za rozbijanie wystąpień 
chłopskich) stał się osobistością polityczną. Autor ma za 
złe Janowi Podczaskiemu udział w życiu politycznym 
powiatu jarosławskiego. Szczytem szyderstwa jest 
nazwanie pełnomocnika generalnego „królikiem 
sieniawskim”. Ta sama gazeta w 1913 roku pisała o 
pełnomocniku już w innym tonie: „ Znanemu działaczowi 
społecznemu p. dyrektorowi Janowi Podczaskiemu, którego 
praca, spotyka się z uznaniem społeczeństwa polskiego, a 
napaściami różnych wyrzutków gazeciarskich „Redakcja 
Gazety przesyła, jako życzenia świąteczne serdeczne 
„Szczęść Boże w dobrej pracy około odrodzenia Ojczyzny ”. 
Jasnym jest, że działalność Jana Podczaskiego wzbudzała 
zawiść. Nie wszyscy przyjmowali, że można 
bezinteresownie poświęcać swój czas na pracę wśród 
prostego ludu. Widziano w tym ukryty interes 
pełnomocnika. Zazdroszczono mu nie tylko 
zajmowanego stanowiska, ale przede wszystkim wysokiej 
pozycji społecznej i możliwości obracania się wśród 
arystokracji. Wszystko to powodował, że zasypywano 
księcia Czartoryskiego różnorodnymi pismami i 
skargami na pełnomocnika. Kierowali je dzierżawcy 
folwarków, zarządcy i funkcjonariusze ordynacji, których 
J. Podczaski zmienił, bo chcieli być tylko „zwykłymi 
zjadaczami chleba”, a takich ludzi pełnomocnik nie 
cierpiał. Skarżyli się także na niego pracownicy Biblioteki 
i Muzeum Czartoryskich w Krakowie.   
Gdy wybuchła I Wojna Światowa Jan Podczaski z żoną w 
obawie przed Rosjanami (oboje urodzili się i do 1902 
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roku przebywali na terenie zaboru rosyjskiego) opuścili 
Sieniawę. Książę Adam Czartoryski został zmobilizowany 
do cesarsko królewskiej armii. Kontrwywiad wojskowy 
rozpoczął inwigilację jego osoby. Powodem były częste 
podróże księcia (przed 1914 rokiem) do dóbr ojcowskich 
w zaborze rosyjskim. Księżna Maria Ludwika nie mając 
wiadomości, co dzieje się w jej dobrach dziedzicznych w 
Ojcowie zwłaszcza po wkroczeniu tam wojsk rosyjskich 
poleciła Janowi Podczaskiemu dopilnować spraw 
gospodarczych. Jan Podczaski po powrocie (sierpień 
1915r.) przekazał księżnej zdeponowane tam sumy 
pieniężne. Niestety wyjazd na teren wroga, a na dodatek 
poddanego cara (J. Podczaski był podanym rosyjskim) 
zostało odczytane, jako szpiegostwo. Jan Podczaski został 
aresztowany w Krakowie i uwięziony. Księżna Maria 
Ludwika Czartoryska czując się winna zaistniałej sytuacji 
użyła wszelkich wpływów, aby uwolnić Podczaskiego. 
Tak też się stało. Po wyjściu z więzienia Jan Podczaski 
opuścił ziemie zaboru austriackiego. Powrócił do 
Sieniawy po odzyskaniu przez Polskę niepodległości. Na 
nowo rzucił się w wir pracy. Rozpoczął odbudowę 
zniszczonych przez wojnę folwarków, zakładów i fabryk, 
leśniczówek i gajówek. Wreszcie można było bez 
przeszkód pojechać do dóbr ojcowskich i tam poukładać 
na nowo zaniedbane przez wojnę włości. Chodziło 
zarówno o wyeksponowanie walorów leczniczo-
turystycznych uzdrowiska, ale także o korzyści 
gospodarcze z folwarków. W 1923 roku zawiązano Spółkę 
Akcyjną „Uzdrowisko Ojców” gdzie księżna Maria 
Ludwika zagwarantowała sobie udziały w wysokości 72 
%. Zadaniem spółki była między innymi rozbudowa 
istniejącej infrastruktury zakładów leczniczych i 
uzdrowiskowych w Dolinie Ojcowskiej. Tym 
przedsięwzięciom sprzyjały plan budowy drogi łączącej 
Kraków z Ojcowem. Spółka Akcyjna „Uzdrowiska Ojców” 
zadeklarowała udział w budowie drogi wysokości 25%, a 
zarząd dóbr Ojców Czartoryskich zadeklarował udział 15 
%. Resztę do 100 % udziałów gwarantowali inni 
akcjonariusze w tym 25 % Ministerstwo Robót 
Publicznych. Czartoryskich reprezentował oczywiście 
pełnomocnik generalny Jan Podczaski. W kolejnych 
latach zadbano o rozbudowę osiedla Ojców. W tym celu 
powołano 22 listopada 1926 roku Komitet Rozbudowy 
Osiedla Ojców, w którego pracach aktywnie uczestniczył 
Podczaski. Ostatecznie budowę całego odcinka drogi 
zakończono w 1929 roku. W o� cjalnych uroczystościach 
otwarcia drogi uczestniczył prezydent Ignacy Mościcki, 
którego w imieniu Czartoryskich witał Jan Podczaski4. 
Sprawy dóbr ojcowskich nie były jedynymi, jakie 
prowadził Jan Podczaski. Były tylko jednymi z wielu, 
którymi zajmował się na co dzień. Pełnomocnik nie 
ustawał w pracy oświatowej wśród ludu wiejskiego. 
Organizował różnorodne kursy w niemal każdej wsi: 
hodowlane, weterynaryjne, ogrodnicze dla kół gospodyń 
4  Janusz Nowak , Ojców za Zawiszów, Krasińskich i Czartoryskich 1878-1945, MN w Krakowie, Biblioteka Książąt Czartoryskich.

wiejskich i straży pożarnych. Pomagał w założeniu 
spółdzielni mleczarskich w Wiązownicy, Nielepkowicach 
i Piwodzie. On i jego żona wspierali � nansowo i otaczali 
opieką ochronkę dla dzieci powstałą w Sieniawie na 
przedmieściu Dolnoleżajskim. Sami byli mocno 
doświadczonymi przez los. Ich pierworodna córka 
Stanisława ( 1887r.) zmarła po 5 dniach. Druga córka 
Janina ( 1889r.) żona doktora � lozo� i Władysława 
Henryka Horodyskiego zmarła w 1919 roku. Całą swą 
miłość przelali na swoje wnuki ( Ewę, Marka i Andrzeja) 
urodzone z małżeństwa trzeciej córki Wiesławy (1893r.), 
studentki UJ w Krakowie z Marianem Jagminem herbu 
Pelikan. W wolnej Polsce proboszcz sieniawski ks. 
Tomasz Włazowski rozpoczął prace przy odbudowie 
zniszczonego podczas działań wojennych kościoła 
para� alnego. Środki na odbudowę pochodziły między 
innymi z budżetu księstwa. Ksiądz zadbał o postawienie 
nowego wystawnego ołtarza i otoczenie kościoła murem. 
Zaniedbał remont spalonego budynku. Pełnomocnikowi 
nie spodobał się sposób wydatkowania książęcej dotacji. 
Na tym tle doszło do nieporozumień. W 1921 roku 
kończyło się probostwo ks. T. Włazowskiego w Sieniawie. 
Dla dobra wspólnego ks. proboszcz został oddelegowany 
na równorzędne stanowisko do Radymna, a jego miejsce 
objął ks. Henryk Uchman z Kolonii, którego Jan Podczaski 
znał i szanował. Obaj głosili idee narodowe i to ich łączyło. 
Wraz z nominacją na proboszcza ruszyły prace przy 
odbudowie spalonego kościoła. W 1922 r. Podczaski 
reprezentował księcia Adama L. Czartoryskiego w radzie 
nadzorczej „Głosu Narodu” (książę wspierał � nansowo 
ten dziennik krakowski), ale Podczaski w zebraniach 
rady nie uczestniczył. W 1928 roku pełnomocnik 
generalny Czartoryskich Jan Podczaski obchodził 
jubileusz 25-lecia pracy na rzecz ordynacji. Powołano 

„komitet organizacyjny obchodów jubileuszu”, na którego 
czele stanął ks. Henryk Uchman. Rada Miasta Sieniawy 
w dowód zasług nadała J. Podczaskiemu dyplom 
Honorowego Obywatela. W uroczystościach 
uczestniczyły delegacje ze wszystkich wsi, delegacje 
organizacji rolniczych, delegacje żydów, wszyscy księża 
polscy z okręgu, ksiądz greckokatolicki, władze 
powiatowe z starostą na czele, ziemianie i przyjaciele 
jubilata nawet z dalekich stron. Ostatnim  dziełem J. 
Podczaskiego, rzecz można pomnikiem, który pozostawił 
po sobie to gmach  „Sokoła” w Sieniawie. Budynek 
wzniesiono w ciągu półtora roku i oddano do użytku 2 
lutego 1929 roku. W budynku znalazło się miejsce dla 
Towarzystwa Szkoły Ludowej, Kasy Stefczyka, Spółdzielni 
Rolniczej i innych, ale przede wszystkim duża sala na 
ćwiczenia gimnastyczne, przedstawienia, zabawy i 
koncerty. W 1930 roku J. Podczaski kończył 70 lat. Zaczął 
zastanawiać się, co będzie robił po zakończeniu misji u 
Czartoryskich. Postanowił, że będzie robił to, co 
dotychczas, ale na swoim. W tym celu zakupił zlicytowany 
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majątek w Dąbrowicy wraz z zabudowaniami i oddał go 
w dzierżawę. Póki co nadal zarządzał majątkiem ordynacji 
w czasach kryzysu gospodarczego. W styczniu 1932 roku 
w Krakowie odbyła się konferencja z udziałem Jana 
Podczaskiego pełnomocnika dóbr sieniawskich, 
Franciszka Czapskiego doradcy gospodarczego Adama 
Ludwika Czartoryskiego w Gołuchowie i Jana 
Kowerskiego pełnomocnika Zarządu Głównego Dóbr i 
Interesów Książąt Czartoryskich w Warszawie. Wszyscy 
oni mieli debatować nad rozwiązaniem trudnej sytuacji 
gospodarczej ordynacji zwłaszcza dóbr ojcowskich. 
Cykliczne konferencje tej trójcy miały miejsce jeszcze w 
listopadzie 1932 i lutym 1933 roku. W 1933 roku po 
trzydziestu latach wytężonej pracy Jan Podczaski złożył 
urząd pełnomocnika generalnego ordynacji sieniawskiej. 
Wbrew wcześniejszym planom pozostania w Dąbrowicy 
postanowił opuścić sieniawszczyznę i osiąść w niewielki 
majątku Wrzosy w województwie łódzkim, gdzie jeszcze 
w 1922 roku zbudował dworek modrzewiowy. Swe 
urzędowanie w tym majątku rozpoczął od postawienia 
krzyża na skraju włości. Tu 9 lipca 1934 roku zmarł. Jego 
dwa lata starsza żona Kazimiera Marianna Cecylia z 
Marszewskich herbu Jastrzębiec zmarła 28 października 
tego samego roku. Po jego śmierci ks. Stanisław Szpetnar 
kapelan Klasztoru Sióstr Niepokalanek w Jarosławiu 
pisał: „…Stanowiska (pełnomocnika – uwaga R. Sz.) użył 
dla podnoszenia splendoru rodziny Czartoryskich dla 
dobra społeczeństwa…utworzył para� ę w Kolonii, 
dopomógł w utworzeniu para� i w Piskorowicach, dążył 
do utworzenia para� i w Krasnem. Kto chce uczcić pamięć 
Podczaskiego niech do budowy kościoła św. Teresy w 
Krasnem dopomoże… Tych słów kilka niech będzie 
grudką rzuconą na grób przyjaciela imieniem tych 
wszystkich, co umieją być wdzięczni. Wieczny 
odpoczynek racz mu dać Panie!

Drogi Czytelniku ,

    Pozwoliliśmy sobie przybliżyć postać Jana 
Podczaskiego pełnomocnika generalnego ordynacji 
Czartoryskich, albowiem w okresie wypełniania 
swych obowiązków uczynił wiele dla 1/3 miejscowości 
obecnej Gminy Kuryłówka ( Kolonia Polska, Słoboda i 
Dąbrowica).W sposób bezpośredni lub pośredni miał 
wpływ na wszystko, co działo się na administrowanym 
terenie. To on sprowadził Edwarda Totha - rzeźbiarza 
do Dąbrowicy nadając mu ziemię i udzielając pomocy w 
zagospodarowaniu. Dziś możemy podziwiać wykonany 
przez niego wystrój świątyni w Dąbrowicy i ołtarz 
główny w Kolonii Polskiej. W Dąbrowicy urodził się 
Jan Toth syn Edwarda późniejszy bohater podziemia 
niepodległościowego ps. „Mewa”, „Orzeł”, którego 
władze komunistyczne skazały na śmierć i zapomnienie. 
W Dąbrowicy w 1919 roku ówczesny dzierżawca Feliks 
Iwanowski zbudował dwór, budynki gospodarcze i 

stawy. Podobnie folwark w Cieplicach Dolnych ( Kolonia 
Polska PGR) z rządówką i spichlerzem mogły zostać 
wzniesione po uzyskaniu zgody właścicieli, w których 
imieniu działał Podczaski. Budowle te przez wiele lat 
były miejscem pracy kolejnych pokoleń mieszkańców 
omawianego terenu. Dziś popadają w ruinę i trudno się 
w nich dopatrzeć dawnego blasku. Co się tyczy Słobody 
to tam ordynacja zezwalała osadnikom na zasiedlenie i 
pomagała w zagospodarowaniu dając wolniznę (słobodę) 
od powinności na rzecz ordynacji. Ten proces trwał także 
w opisywanym okresie. Najwięcej jednak uczynił Jan 
Podczaski dla Kolonii Polskiej, co starałem się udowodnić. 
Inni tylko w mniejszym stopniu dołożyli swoje cegiełki.  

O tym należy pamiętać i nie przeistaczać historii.

Podziękowania

    Serdecznie dziękuje regionaliście z Sieniawy panu 
Romanowi Buremu, który udostępnił  mi gro informacji 
wraz z zdjęciami o bohaterze artykułu. Dziękuję Pani 
dr Iwonie Długoń - Adiunkt Biblioteki Książąt 
Czartoryskich Muzeum Narodowego w Krakowie 
za przesłanie materiałów zwłaszcza dotyczących 
dóbr ojcowskich. Składam podziękowanie byłemu 
proboszczowi para� i Kolonia Polska za możliwość 
wglądu do kroniki para� alnej i dokonanie z niej wypisów.

Roman Szałajko

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

              

          Jan Podczaski z córką Wiesławą i wnuczką Ewą podczas obchodów 25 leci pracy na rzecz Ordynacji  Czartoryskich w 1928 roku  
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Co ciekawego słychać w Szkole im. Józefa Świątoniowskiego 
w Brzyskiej Woli?

Uroczystości szkolne, środowiskowe, 
akcje i wydarzenia
Nie boję się ratować!     
 Od wielu lat nasza szkoła aktywnie 
uczestniczy w edukacji związanej z ratowaniem 
życia „Ratujemy i uczymy ratować”. Cyklicznie 
odbywają się szkolenia w klasach I – III. Celem 
zajęć jest przypominanie zasad udzielania 
pierwszej pomocy oraz doskonalenie umiejętności 
w wykonywaniu tych niełatwych czynności. Uczniowie 
chętnie biorą udział w zajęciach, ponieważ te są ciekawe 
i praktyczne. Uciski i wdechy wykonujemy na fantomach, 
natomiast wezwanie pomocy za pomocą atrap telefonów, 
samodzielnie wykonanych z szablonów. Dzieci uczą się 
przez ćwiczenia i przez obserwację siebie nawzajem. 
Nigdy nie wiadomo, kiedy takie umiejętności mogą 
nam się przydać. Nawet my, dorośli, mamy często opory 
i strach przed nauką udzielania pierwszej pomocy i 
ratowania w przypadku zagrożenia życia lub zdrowia, 
dlatego niezwykle ważne jest zachęcanie dzieci do 

właściwych zachowań.
 Uczniowie klasy II przez dwa dni uczyli się tego, 
jak poprawnie zachować się w razie zagrożenia, wypadku 
lub niebezpiecznej sytuacji, jakie czynności po kolei 
wykonać, kogo powiadomić, jak wykonywać prawidłową 
resuscytację. Nauka pierwszej pomocy w formie zabawy 
sprzyja pozytywnemu nastawieniu i ułatwia dzieciom 

przyswajanie wiedzy.  

Powitanie wiosny
 W piątek, 21 marca, przedszkolaki świętowały 
Pierwszy Dzień Wiosny. Pogoda w tym dniu była 
wspaniała, dzieci z obu oddziałów przedszkolnych 
spotkały się w ogrodzie przedszkolnym, aby pożegnać 
zimę i powitać wiosnę. Jak nakazuje stary obyczaj 
starszaki przyniosły ze sobą Marzannę - kukłę 
symbolizującą zimę. Dawniej Marzannę wyprowadzano 
ze wsi i topiono w strumyku albo palono. Nasze 
przedszkolaki najpierw głośnymi okrzykami wyprosiły 
panią Zimę z naszego przedszkola a samą kukłę 
postanowiono wyrzucić do worka tak, aby nie zaśmiecała 
środowiska. W ten sposób zima zakończyła swoje 
panowanie, a wniesiono   udekorowaną wstążeczkami 
gałązkę – gaik. Wielka radość i wiwaty przedszkolaków 

…Wiosna, Wiosna… oznajmiły wszystkim zebranym 
panowanie najpiękniejszej i najbardziej wyczekiwanej 
spośród czterech pór roku. Wszyscy bardzo 
się cieszymy, wiosna to w końcu ciepło, słońce 
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i ożywanie przyrody. Były pamiątkowe zdjęcia, 
zagadki związane z wiosną i mnóstwo fajnej 
zabawy na placu zabaw. Mamy nadzieję, że 
starania przedszkolaków sprawią, że wiosna zawita 

u nas na dobre. 

Światowy Dzień Osób z Zespołem Downa czyli 
Dzień Kolorowej Skarpetki
 
Każdego roku 21 marca szkoły na całym świecie 
obchodzą Światowy Dzień Kolorowej Skarpetki, 
aby podkreślić znaczenie różnorodności 
i akceptacji osób z zespołem Downa. 
To wyjątkowa okazja, aby uczyć dzieci empatii, szacunku 

i otwartości na różnice. 
 W naszej szkole również włączyliśmy się w tę 
inicjatywę, organizując dzień, w którym uczniowie oraz 
pracownicy szkoły założyli kolorowe skarpetki nie do 
pary. Zarówno uczniowie oddziałów przedszkolnych jak i 
wszystkich klas szkoły podstawowej z dumą prezentowali 

swoje skarpetki. Było to niezapomniane doświadczenie, 
które podkreśliło siłę wspólnoty i znaczenie akceptacji 
oraz szacunku dla wszystkich osób, bez względu 
na ich indywidualne cechy czy niepełnosprawności. 
Dzięki takim inicjatywom budujemy bardziej otwartą 
i empatyczną społeczność, która docenia bogactwo 

różnorodności. 

Światowy Dzień Autyzmu
 
3 kwietnia,  dzieci z oddziałów przedszkolnych, 
uczniowie i pracownicy szkoły  włączyli się w obchody 
Światowego Dnia Autyzmu. Atmosfera na terenie szkoły 
rozbrzmiewała niebieskim kolorem, który symbolizuje 
wsparcie dla osób z autyzmem. Uczniowie oraz kadra 
nauczycielska przybyli do szkoły ubrani na niebiesko, 
wyrażając solidarność z osobami dotkniętymi spektrum 
autyzmu. Obchody Światowego Dnia Autyzmu w 
Szkole Podstawowej w Brzyskiej Woli są dowodem na 
to, że edukacja i świadomość są kluczowe w budowaniu 
społeczeństwa, które jest przyjazne i wspierające dla 
wszystkich. Dziękujemy rodzicom oraz uczniom za 
włączenie się w tę  inicjatywę.
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Akcja społeczno-edukacyjna „Żonkile 2024”

19 kwietnia 2024r., obchodziliśmy 81. rocznicę 
wybuchu powstania w getcie warszawskim– 
największego zbrojnego zrywu Żydów podczas II 
wojny światowej, a zarazem pierwszego powstania 
miejskiego w okupowanej Europie. Tego dnia Muzeum 
Historii Żydów Polskich POLIN organizuje corocznie 
akcję społeczno-edukacyjną „Żonkile”, w której biorą 

udział setki szkół z całej Polski.  
 Uczniowie naszej szkoły chcąc uczcić tamte 
tragiczne wydarzenia własnoręcznie wykonali, a 
następnie rozdali swoim kolegom i koleżankom 
żonkile, które są symbolem zbiorowej pamięci 
tamtych lat. Ostatni przywódca Żydowskiej 
Organizacji Bojowej, Marek Edelman, który przeżył 
likwidację getta, przez lata pielęgnował pamięć 
o wydarzeniach z 1943 roku. Do końca życia 
w rocznicę powstania przychodził pod Pomnik Bohaterów 
Getta, by oddać hołd poległym towarzyszom. Wraz z 
nim przychodziło coraz więcej ludzi z żółtymi kwiatami. 
Akcji od początku towarzyszy hasło „Łączy nas pamięć”, 
które podkreśla siłę wspólnoty, znaczenie solidarności 
i  potrzebę dialogu ponad podziałami. Głęboko 
wierzymy, że pamięć o przeszłości jest jedną 

z nadrzędnych wartości, które nas jednoczą i nadają nam 
wspólną tożsamość– niezależnie od światopoglądu czy 
sympatii politycznych.  

Światowy Dzień Książki i Praw Autorskich
 
Co roku, 23 kwietnia na całym świecie odbywają się 
uroczystości mające na celu uznanie pozycji książek 
jako łącznika między przeszłością, a przyszłością, 
pomostu między pokoleniami, a kulturami. Dzień 
ten obchodzony jest jako Światowy Dzień Książki i 
Praw Autorskich. Tradycyjnie poświęcony jest promocji 
literatury i czytelnictwa, a także problematyki związanej 
z ochroną praw autorskich. Co roku staje się okazją 
do dyskusji na temat roli książki jako źródła wartości i 
wiedzy, a także skarbnicy dziedzictwa materialnego i 
różnorodności kulturowej. Dla większości z nas jest to 
święto promujące radość obcowania z książką i czytania. 
Historycznie, idea święta książki ma swój początek 
w Katalonii i sięga roku 1930. Data obchodów – 23 
kwietnia – związana jest z rocznicą urodzin lub śmierci 
kilku wielkich pisarzy: Szekspira, Cervantesa, Druona i 
Nabokova. W Światowym Dniu Książki i praw Autorskich 
UNESCO zachęca uczniów, nauczycieli, czytelników 
z całego świata, a także wydawców i bibliotekarzy do 
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dzielenia się pasją do literatury i wyrażania miłości do 
czytania. Przyjmując to zaproszenie uczniowie naszej 
szkoły podjęli trud wcielenia się w postacie z literatury 
poprzez przebranie się w odpowiedni dla bohatera strój. 
Niektórzy przynieśli ze sobą książki, z których czerpali 
inspiracje do charakteryzacji postaci. Okazuje się, że 
zarówno młodsi jak i starsi mają swój świat literatury, do 
którego chętnie się przenoszą. Własna inicjatywa naszych 
uczniów nadała Dniu Książki odpowiedni wymiar i być 
może zachęci także tych nieprzekonanych do czytania.  

 233.Rocznica Uchwalenia Konstytucji 3 Maja 
   

 30 kwietnia obchodziliśmy 233. Rocznicę 
Uchwalenia Konstytucji 3 Maja. 
 Uroczysta akademia z tej okazji jest wpisana w 
coroczny kalendarz uroczystości naszej Szkoły, 
dlatego też jest wspaniałą możliwością, by 
uzmysłowić wszystkim, jak ważną rolę i znaczenie 
mają słowa: Ojczyzna i Patriotyzm. Uczniowie 
zaprezentowali najważniejsze wydarzenia związane 
z obradami Sejmu Wielkiego i Konstytucją 3 Maja.  Celem 
akademii było kształtowanie wśród uczniów poczucia 
przynależności narodowej oraz postaw patriotycznych. 

Akademia rozpoczęła się od wprowadzenia sztandaru 
szkoły i odśpiewania hymnu państwowego. Uczniowie, 
pod kierunkiem Pana Damiana Kubraka, przygotowali 
żywą lekcję historii, która przeniosła wszystkich w 
minione wieki. Słowem i pieśnią, młodzież przybliżyła 
wydarzenia związane z uchwaleniem tej Ustawy 
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Rządowej. Przedszkolaki, pod kierunkiem Pań: Moniki 
Karoń i Beaty Kamińskiej  zaśpiewały piękne patriotyczne 
pieśni oraz zaprezentowały część artystyczną. Dzięki tej 
akademii, data 3 Maja 1791 roku pozostanie dla uczniów 
datą znaczącą. Świat idzie z postępem: komputer, 
Internet, nowoczesne technologie, ale historia naszego 
narodu to skarb, który każdy Polak powinien nosić w 
sercu! A konstytucja majowa do takich narodowych 
skarbów należy! I choć obowiązywała zaledwie 15 
miesięcy, bo na dłużej nie pozwoliła Rosja, dokonując 
rozbioru Polski, konstytucja majowa miała olbrzymie 
znaczenie. Wywołała zarówno w kraju, jak i na świecie 
wiele przychylnych opinii.  

Test umiejętności trzecioklasisty 2023/ 2024
         W początkowych dniach maja uczniowie klasy 3 przystąpili do 
testu badającego umiejętności trzecioklasistów. Test przygotowało 
Wydawnictwo Nowa Era. Arkusze diagnostyczne składały się z 
części polonistycznej i matematycznej. Na rozwiązanie każdej z 
nich uczniowie mogli poświęcić 60 minut.  7 maja dzieci zmierzyły 
się z testem polonistycznym, który badał umiejętność czytania ze 
zrozumieniem oraz stanowił podstawę do wykonania pierwszych 
siedmiu zadań zamkniętych. 8 maja odbył się test matematyczny, 
który badał sprawność rachunkową, wykorzystanie i tworzenie 
informacji opartych na logicznym myśleniu, rozwiązywanie zadań 
tekstowych, a także wykorzystanie zdobytej wiedzy w praktyce. 
Większość zadań została poprawnie zinterpretowana i rozwiązana.   

Dzień Mamy i Taty w przedszkolu

 W piątek 24 maja w przedszkolu odbyła 
się wyjątkowa uroczystość, a mianowicie 
Dzień Mamy i Taty. Rodzice to najważniejsze 
osoby w życiu każdego dziecka, dlatego też 

z wielkim przejęciem dzieci oczekiwały na najważniejszych 
gości tego dnia. W odświętnych strojach przedszkolaki 
pięknie zaprezentowały swoim ukochanym rodzicom 
krótki program artystyczny prezentując wiersze, piosenki, 
taniec i życzenia. Podczas występów maluszków, 
na twarzach rodziców można było zaobserwować 
radość i dumę ze swoich pociech. Następnie dzieci 
wręczyły swoim najbliższym laurki po czym  na placu 
przedszkolnym  na wszystkich czekał słodki poczęstunek 
przygotowany i zaserwowany przez radę oddziałową. 
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W miłej i ciepłe j atmosferze spędziliśmy chwile, k tóre 

będziemy wspominali jeszcze długo …  

                                                                   
Spokojne dzieciństwo pozwoli dzieciom 

patrzeć z ufnością 
na życie i na dzień jutrzejszy

           3 czerwca cała społeczność szkolna celebrowała 
święto, na które co roku czekają wszystkie dzieci 
czyli „Dzień Dziecka”. Wychowawcy przygotowali dla 
swoich wychowanków zawody sportowe oraz różne  
konkursy z nagrodami.  Tradycyjnie największym 
zainteresowaniem cieszyły się dmuchane atrakcje. 
Za przygotowanie poczęstunku dla naszych dzieci 
byli odpowiedzialni rodzice, z czego wywiązali się 
znakomicie. Dzięki różnorodności smakołyków 
każdy znalazł coś dla siebie. Gorące podziękowania 
składamy wszystkim rodzicom zaangażowanym w 
przygotowania i organizację tego szczególnego dnia. 
Jednak największym podziękowaniem dla Was były 
na pewno uśmiechy na twarzach i radość w oczach 

Waszych dzieci.  

Konkursy i osiągnięcia

Czytelnicze spotkanie z mieszkańcami lasu, 
ogrodu i łąki

 Konkurs czytelniczy ze znajomości lektury 

na stałe wpisał się w kalendarz pracy szkoły 
w klasach I - III. W tym roku przystąpiliśmy do konkursu 
po raz piąty i zaproponowaliśmy uczniom lekturę Danuty 
Parlak pt. ,,Kapelusz Pani Wrony”.  Konkurs odbył się 16 
kwietnia i był połączony z uroczystością „Pasowania 
na czytelnika biblioteki szkolnej”. Uczestnicy konkursu 
przystąpili do pracy w pięciu grupach, wykonując 
zadania w różnej formie, wykazując się większą lub 
mniejszą znajomością treści lektury. Dzieci rozwiązywały 
krzyżówki, zagadki, porządkowały tytuły wydarzeń, 
wykonywały ilustracje.  

Gminny Konkurs plastyczny. Autyzm. 
Wiem więcej i jestem bliżej

 9 kwietnia w Szkole Podstawowej w 
Dąbrowicy odbyło się podsumowanie Gminnego 
Konkursu Plastycznego dotyczącego autyzmu. 
Dzieci z oddziału 5 i 6 latków  otrzymały nagrody
 i wyróżnienie.  I miejsce zdobył Jan Piotrowski, 
III Joanna Grelak oraz wyróżnienie Hanna 
Marciniec, których opiekunką jest p. Beata 
Kamińska.. W tym samym konkursie w kategorii klas 
I -IV  I miejsce zdobyła Julia Kukułka z kl. I, której 
opiekunką jest p. Elżbieta Fus.       

 

Udział w 8 edycji Kuratoryjnego Konkursu 
„Logistycznie i ekonomicznie” w Zespole 
Szkół Licealnych im. B. Chrobrego w 
Leżajsk

12 kwietnia 2024 roku odbyła się 8 edycja Konkursu 
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„Logistycznie i ekonomicznie” pod patronatem 
Kuratora Oświaty w Rzeszowie. W Konkursie wzięła 
rekordowa liczba 29 zespołów z 14 szkół podstawowych 
powiatu leżajskiego i sąsiednich powiatów– łącznie 87 

uczniów. Naszą szkołę reprezentowały dwa zespoły:

Zespół I: Nikola Jaśkiewicz, Kinga Borek, Kamil 

Student.

Zespół II: Julia Winiarska, Ewa Borek, Julia Masełek.
 Organizatorzy w pierwszej części etapu 
� nałowego przygotowali quiz 20 pytań wymagający 
wiedzy i logicznego myślenia z zakresu matematyki, 
� zyki, geogra� i, informatyki oraz wiedzy sportowej. 
Rywalizacja była bardzo wyrównana, a o dostaniu się 
do drugiej części praktycznej decydowała dogrywka. 
W decydującym etapie młodzież miała do rozwiązania 
6 zadań praktycznych z zakresu: matematyki i logiki 
(„Spotkanie), � zyki („Ruch”), sprawności („Tangram”), 
logistyki („Koszt”), ekonomii („Odsetki”) oraz ponownie 
logistyki („Kod”). Poziom � nałowej rywalizacji w 
dogrywce był bardzo wysoki, pytania bardzo trudne, 
dlatego bardzo ucieszył nas fakt, że uczniowie naszej 

szkoły zajęli VII miejsce w tym Kuratoryjnym 
Konkursie. Uczniowie mogli doświadczyć 
współpracy w zespole, rywalizacji z innymi uczniami 
 presji czasu, bo każde pytanie miało ograniczony 
czas na udzielenie odpowiedzi. Mogli też poznać inną 
szkołę, spotkać się z absolwentami naszej szkoły oraz 
skorzystać ze smacznego poczęstunku. Gratulujemy 
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naszym uczniom odwagi oraz nowych, wartościowych 
doświadczeń związanych z tym konkursem. Opiekunami  
byli: pani Ewa Kycia oraz pan dyrektor Andrzej Domagała. 

 

Osiągnięcia Przedszkolaków w 
Wojewódzkich  Konkursach  Teatralnych
 

W dniach 21 i 23 maja teatrzyk 
„PSZCZÓŁKI” z oddziału 0b uczestniczył 
w Wojewódzkich Konkursach Teatralnych. 
Pierwszy to „Jarosławski Kacperek”. 
W tym konkursie  dzieci  przedszkolne zdobyły 
nagrodę Jury Młodych, a każdy mały aktor 
otrzymał książeczkę. O nagrody walczyło 12 
teatrów.  Kolejny konkurs to „Tropem Jasia 
i Małgosi”, który odbył się w Birczy. Nasze „PSZCZÓŁKI” 
otrzymały wyróżnienie i czek na 500 zł. W tym 
konkursie uczestniczyło 16 teatrów z całego województwa. 
W obu konkursach dzieci zaprezentowały 
przedstawienie pt. „Deszczowy król” połączone 
z piosenką i tańcem. W inscenizacji wystąpili:
Gabryś Jaworski – król, Ola Krukowska – deszczowa 
panienka, Lila Koperda – solistka oraz Lila Bakaj, Ala 
Gorący, Asia Grelak, Zuzia Hacia, Hania Marciniec, 
Hania Pasek, Klaudia Staroń, Madzia Staroń, Maja 
Starzec oraz Ola Wnuk. Grupę do występu przygotowała 
Pani Beata Kamińska.
 Jest to ogromny sukces małych aktorów, 
którzy godnie reprezentują szkołę, gminę i powiat w 
województwie. Składamy serdeczne podziękowania 
Panu Wiesławowi Bagniakowi, właścicielowi � rmy 
ELINSBUD, Panu Karolowi Koperdzie oraz Radzie 
Rodziców za do� nansowanie wyjazdów i posiłku dla 
małych aktorów. Bez Państwa � nansowego wsparcia 
wyjazd na konkursy byłby niemożliwy.  

Wyniki konkursu „KANGUR 
MATEMATYCZNY 2024”.

                                                                                                

W dniu 13 czerwca w Zespole Szkół Licealnych 
im. B. Chrobrego odbyło się podsumowanie leżajskiej 
edycji konkursu „KANGUR MATEMATYCZNY 2024”. 
Serdecznie gratulujemy: Blance Łazarowicz z klasy 
drugiej - (kategoria Żaczek )- uczennica zajęła drugie 
miejsce w powiecie oraz otrzymała wyróżnienie szczebla 
krajowego (uczennicę do konkursu przygotowywała 
pani Beata Socha), Pawłowi Karasiowi z klasy piątej- 
(kategoria Beniamin) - uczeń zajął trzecie miejsce w 
powiecie oraz otrzymał wyróżnienie szczebla krajowego 
(ucznia do konkursu przygotowywała pani Ewa Kycia).
Życzymy  wytrwałości w pogłębianiu wiedzy 
matematycznej oraz kolejnych sukcesów w konkursach. 
Dziękujemy za reprezentowanie naszej szkoły i zachęcamy 
do udziału w kolejnych edycjach tego międzynarodowego 
konkursu.   

Wyjazdy i wycieczki

Witajcie w naszej bajce! - Akademia Pana 
Kleksa

 20.02.2024r. uczniowie  z klas II – VII wraz 
z wychowawcami i organizatorem wyjazdu panem 
Damianem Kubrakiem udali się na wycieczkę szkolną 
do kina w MCK w Leżajsku. Główną atrakcją wyjazdu 
była współczesna wersja kultowego � lmu dla dzieci 
i młodzieży pt: „Akademia Pana Kleksa”. W czasie 
trwającego dwie godziny � lmu  uczestnicy wyjazdu 
utrwalili sobie wiedzę na temat lektury Jana Brzechwy, 
która jest w programie nauczania języka polskiego w kl. IV.  
W czasie prezentacji � lmowej, która ob� towała w 
nieoczekiwane zwroty akcji, zapamiętano czym jest 
nieustająca walka dobra ze złem, co to jest i jakie znaczenie 
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w życiu młodego człowieka ma empatia oraz jak ważna 
jest przyjaźń i wzajemny szacunek!  Zainteresowanie 

uczniów � lmem było bardzo duże.

Wycieczka przedszkolaków do świata baśni

 W piątek 8 marca nasze przedszkolaki 
wzięły udział w wycieczce autokarowej do MCK 
w Leżajsku, gdzie obejrzały spektakl teatralny oparty 
na motywach znanej baśni Charlesa Perrault pt.”Kot w 
butach”. Przedstawienie przygotowali aktorzy Teatru 
Aczemu, którzy wystawili fantastyczną i zabawną 
wersję Kota w Butach Jana Brzechwy. Nowoczesny styl 
przedstawienia baśni nie zatracił jednak jej kluczowego 
przekazu a mianowicie - odwaga, bystry umysł i wiara 
w siebie mogą zdziałać więcej niż siła, bogactwo i władza. 
Barwne kostiumy, piękna scenogra� a, niesamowite 
efekty specjalne i wspaniała gra aktorska przeniosły 
nas w świat bajki. Występ angażował małych widzów 
do krótkiej wymiany zdań z aktorami, co sprawiło 
dzieciom wiele radości. Było to piękne widowisko, 
energiczne, kolorowe, rozśpiewane i roztańczone. Po 
pełnym wrażeń spektaklu na nasze dzieciaki czekała 
jeszcze jedna niespodzianka – wspólne zdjęcie 
z aktorami. To była wspaniała podróż w odkrywanie 

świata, a także teatru.  

Ulmowie – Samarytanie z Markowej

 Uczniowie naszej szkoły w dniu 27.03.2024r. 
udali się na wycieczkę szkolną, której celem 
było Muzeum Polaków Ratujących Żydów 
podczas II wojny światowej im. Rodziny Ulmów 
w Markowej. Po przyjeździe na miejsce całą grupą 
udaliśmy się do Kościoła para� alnego pw. św. Doroty w 
Markowej, w którym znajduje się sarkofag ze szczątkami 

rodziny Ulmów. Po chwili re� eksji i zadumy nad losem 
i postawą dzielnych Ulmów przeszliśmy na miejscowy 
cmentarz, na którym znajduje się grób zamordowanej 
przez Niemców rodziny.  Każdy uczestnik wyjazdu we 
własnym zakresie odmówił modlitwę, a pobyt przy grobie 
uczciliśmy minutą ciszy. Kolejnym punktem wycieczki 
było muzeum, w którym nasi uczniowie spędzili blisko 
dwie godziny. W czasie zwiedzania ekspozycji - słuchając 
uważnie pani przewodnik, korzystając z interaktywnych 

– multimedialnych prezentacji oraz słuchowisk, 
uczestnicy wyjazdu poznali szczegółowo historię życia 
oraz świadectwo człowieczeństwa w tych jakże ciężkich 
czasach okupacji, których przykładem jest rodzina 
Ulmów z Markowej na Podkarpaciu.  

Wycieczka przedszkolaków do świata iluzji

 W środę 17 kwietnia przedszkolaki z 
obu grup wzięły udział w wycieczce do Leżajska 
gdzie we Franciszkańskim Ośrodku Kultury, w 
ramach Festiwalu Kultury Chrześcijańskiej 
Leżajsk 2024, obejrzały pokaz iluzji w wykonaniu 
 Pawła Kwietnia. Najmłodsi bardzo lubią pokazy 
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 magii, które mogą zobaczyć na własne oczy. Podczas 
występu Artysta swoimi czarami przeniósł dzieci do 
świata niezapomnianych wrażeń. Dzieci wypowiadały 
magiczne zaklęcia a chętni mali widzowie byli zapraszani 
na scenę, aby pełnić rolę asystenta reżysera show. 
Widownia z wielkim zaangażowaniem obserwowała 
pokaz i żywo reagowała na kolejne części programu. 
Spektakl dostarczył wszystkim oglądającym ogrom 
dobrej zabawy, radości i uśmiechu co widać było na 
twarzach widzów, a gromkie brawa były podziękowaniem 
za „spotkanie z iluzją”.

W górach i pod górami, czyli zjazd rycerstwa 
na Zamku w Chęcinach

 Jak przystało na adeptów sztuki rycerskiej, 
wraz z pojawieniem się jutrzenki, uczniowie 
z klas 1-3 rozpoczęli wędrówkę w Góry Świętokrzyskie. 
Aby osiągnąć obrany cel nie straszne im były: wczesna 
pobudka i brak śniadania, krople deszczu, ani rozłąka 
z mamą. Po trzech godzinach podróży, z chmur wraz 
ze słońcem wyłonił się zarys Zamku w Chęcinach. Tu 
w lochach było ciemno, w skarbcu bogato, studnia 
wypełniona „monetami szczęścia”, a sakiewki naszych 
małych rycerzy zubożałe po zakupie pamiątek. Dalej 
wiedzeni krętymi, górskimi drogami kielecczyzny 
dotarli do Rezerwatu Kadzielnia. Tutaj zamiast w 
górę, zeszli w czeluści jaskini. Obleczeni w kaski, jak 
przystało na rycerzy, bezpieczni i usłuszni przedzierali 
się przez kręte korytarze wewnątrz góry. Spragnieni 
światła i słońca przemierzali ulice i zielony Park miejski 
im. Stanisława Staszica –jeden z najstarszych parków 
w Polsce. Spacerkiem dotarli do Rynku zwanego też 

„kielecką starówką”, którego istnienie datuje się od 
drugiej połowy XII wieku. Ujrzeli też barokowy Pałac 
Biskupów Krakowskich –byłą rezydencję biskupów 

krakowskich, a obecnie oddział Muzeum Narodowego 
w Kielcach. Duże wrażenie wywarł na zwiedzających 
pomnik dzika pobudzając, nie wiadomo czemu, apetyty. 
Uczta w restauracji była wyśmienita. Talerze opustoszały 
w mig. Brać rycerska suto nakarmiona skierowała się 
na spotkanie z jednym z najstarszych drzew w Polsce 
Dębem Bartkiem. Ukojeni doznaniami, wsłuchani w 
historię zaklętą w konarach i zmęczeni całodniową 
wyprawą, udali się w drogę powrotną. Około godziny 
21:00 rycerska wyprawa szczęśliwie dobiegła kresu.

Wizyta w CSKM Nowa Sarzynie

 W dniu 20.05.2024r. uczniowie kl. VIII naszej 
szkoły pod opieką p. Damiana Kubraka udali się, w 
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ramach zajęć z przedmiotu EDB, do Centrum Szkolenia 
Klas Mundurowych w Nowej Sarzynie. Podczas 
czterogodzinnego pobytu przeszli podstawowe szkolenie 
związane z pierwszą pomocą przedmedyczną, taktyką, 
obsługą oraz posługiwaniem się bronią krótką i długą, 
której mogli użyć na wirtualnej strzelnicy. Szkolenie było 
bardzo intensywne i nawet wymagający instruktorzy z 
klas mundurowych nie zdołali zachwiać nawet na chwilę 
niezłomnym charakterem ósmoklasistów, a co więcej 
zdołali wzbudzić w nich ciekawość i zainteresowanie 
wykonywanych zadań. Szkolenie ob� towało w nową 
wiedzę praktyczną i teoretyczną, której wcześniej 
nie znali. Wizyta w CSKM Nowa Sarzyna pomogła 
kilku osobom w wyborze przyszłej szkoły średniej
 i dalszej edukacji. Szczególne podziękowania za 
zorganizowanie i przeprowadzenie zajęć obronnych 
w ramach przedmiotu edukacji dla bezpieczeństwa 
oraz udostępnienie zasobów placówki otrzymują p. 
Adrian Rauza, p. Rafał Tuleja i p. Rafał Fil – Jednostka 
Strzelecka 2035, którzy jako doświadczeni instruktorzy 

szczegółowo wyjaśnili naszej młodzieży aspekty związane 
z nauką w klasie o pro� lu mundurowym – ZSL Leżajsk.  

Wycieczka przedszkolaków do ZOOM 
Natura 

W dniu 13 czerwca obie grupy przedszkolne pojechały 
na wycieczkę do parku rekreacji ZOOM NATURY 
w Janowie Lubelskim. Dzieci skorzystały z wielu 
ciekawych atrakcji. Były to: park kreatywny, zagroda z 
kozami, fantastyczne różnorodne laboratoria z wieloma 
niespodziankami,  akwaria z rybami, pająkami, płazami 
i gadami  oraz warsztaty z egzotycznymi zwierzątkami, 
które można było dotknąć, a nawet potrzymać.  Dzieci 
były bardzo zainteresowane atrakcjami, chętnie 
korzystały z ich zasobów. Był to dzień pełen wrażeń, 
które na długo pozostaną w pamięci dzieci  opiekunów.

Z życia szkolnego w 
Dąbrowicy….
Sukces goni sukces

- nasi uczniowie laureatami konkursów na różnych 
szczeblach
Wakacje za pasem, a nasi nieugięci, pełni entuzjazmu 
pasjonaci nie ustają w działaniach i regularnie podejmują 
nowe wyzwania. A ostatnio było ich naprawdę dużo… 
W V Gminnym Konkursie Mitologicznym ph. „Z 
mitologią za pan brat” naszą szkołę reprezentowali: 
Magdalena Bodak, Oliwier Otręba, Łucja Piskor i 
Jakub Sadlej. Gminny pojedynek na znajomość mitów 
i zagadnień związanych z dziedzictwem starożytnych 
Greków wygrali właśnie oni - uczniowie naszej placówki. 

I miejsce zdobyła Łucja Piskor z kl. VI, zaś II miejsce 
zajął Jakub Sadlej z kl. V. Na wyrazy uznania zasługują 
także Madzia i Oliwier, którzy wprawdzie nie stanęli 
na podium, ale wykazali się ogromną wiedzą i uzyskali 
bardzo wysokie wyniki. 
W XXIII Powiatowym Konkursie Wiedzy o św. Janie 
Pawle II zorganizowanym przez ZS w Grodzisku Dolnym. 
Zgodnie z ideą i hasłem konkursu uczestnicy rywalizacji 
udali się „Z Janem Pawłem II w Trzecie Tysiąclecie” i 
przygotowali gry dydaktyczne dotyczące życia, nauczania 
oraz pielgrzymek Papieża - Polaka. Nasi podopieczni i 
tym razem spisali się na medal. Wiedza, oryginalność, 
kreatywność i różnorodność ujęcia tematu zostały 
nagrodzone. W kategorii gra planszowa - Łucja Piskor z 
kl. VI zdobyła I miejsce, zaś w kategorii interaktywny quiz 
wiedzy - Mikołaj Dynowiec z kl. VII zajął II miejsce. W 
tym prestiżowym konkursie, znajdującym się w wykazie 
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zawodów wiedzy, artystycznych i sportowych ustalonych 
przez Podkarpackiego Kuratora Oświaty, wzięli także 
udział Magdalena Bodak (kat. gra planszowa) oraz 
Wiktoria Frel i Bartłomiej Kycia (kat. quiz interaktywny). 
Jury nie szczędziło słów pochwały zarówno dla naszych 
laureatów jak i uczestników.
W Ogólnopolskim Konkursie Plastycznym pt. 
„Świętość z sąsiedztwa – bł. o. Anastazy Pankiewicz 
OFM” zorganizowanym przez Bernardyńską Szkołę 
Podstawową w Łodzi Julia Kubaj z kl. VI zdobyła II 
miejsce, a Sabina Mierucka również z kl. VI - III miejsce. 
Inwencja twórcza, technika malarska, znajomość 
biogra� i bohatera przyczyniły się do nieszablonowego, 

autorskiego ujęcia sylwetki bł. Anastazego i rozsławienia 
naszej instytucji w kraju.
Opiekę merytoryczną nad powyższymi działaniami 
uczniów sprawowała pani Halina Kycia.
O tym, że sukces niejedno ma imię przekonali się 
ostatnio również miłośnicy królowej nauk - matematyki. 
W XXXIII edycji Międzynarodowego Konkursu 
„Kangur Matematyczny 2024” - Adrian Ćwikła z kl. IV 
(kat. Maluch) i Oliwier Otręba z kl. VI (kat. Beniamin) 
otrzymali wyróżnienia w skali kraju. Chłopcy 
udowodnili, że umiejętność logicznego, analitycznego 
myślenia jest kluczem do zwycięstwa.
Różnorodność talentów wśród naszych uczniów nie ma 
granic. W gminnych eliminacjach Ogólnopolskiego 
Turnieju Wiedzy Pożarniczej „Młodzież zapobiega 
pożarom” w kategorii klas V- VIII przedstawiciele 
naszej szkoły wykazali się znakomitą wiedzą i świetnymi 
umiejętnościami z zakresu ochrony przeciwpożarowej 
oraz ratownictwa, i zdobyli czołowe lokaty: Jakub 
Nagórny z kl. VII – I miejsce, a Magdalena Goch z kl. 
VIII – III miejsce. Jakub i Madzia reprezentowali naszą 
szkołę na etapie powiatowym, gdzie również zdobyli 
wysokie wyniki.
Do powyższych konkursów uczniowie przygotowywali 
się pod kierunkiem pani Urszuli Kotulskiej. Gratulujemy 

– zarówno laureatom jak i uczestnikom konkursów oraz 
życzymy kolejnych sukcesów.

ŁH

Co słychać u Jeżyków i Biedronek?

Przedszkolaki z naszej szkoły, to prawdziwi turyści. 
W ostatnim czasie wybrały się w kilka ciekawych 
miejsc, gdzie miały okazję zdobyć nowe doświadczenia 
i wiedzę. Dzieci odwiedziły między innymi Salę 
Edukacyjną „Ognik” w Nowej Sarzynie, w której 
poznały różnego rodzaju zagrożenia oraz sposoby 
reagowania w sytuacjach niebezpiecznych. Zwiedziły 
Ogród Zoologiczny w Zamościu oraz odwiedziły 
gospodarstwo państwa Bodaków, gdzie zgłębiały 
sekrety pracy pszczelarzy. Nasze maluszki posiadają 
mnóstwo talentów. Pod koniec maja kilkuosobowa 
reprezentacja naszego przedszkola wzięła udział w 
eliminacjach do VII Powiatowego Przedszkolnego 
Festiwalu Talentów „Iskierka 2024”. Ogromny sukces 
odniósł tam Kacperek Goch, który zakwali� kował się 
do kolejnego etapu i wystąpił w � nałowym koncercie, 
recytując wiersz Jana Brzechwy pt. „Entliczek pentliczek”. 
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Jesteśmy bardzo dumni z Kacperka i gratulujemy mu 
serdecznie.

Anna Kłos

Jeden, jeden, dwa. Numer ratunkowy 
każde dziecko zna

23 maja naszą szkołę odwiedziły panie operatorki z 
Centrum Powiadamiania Ratunkowego. W przystępny 
sposób, w formie pogadanki i prezentacji multimedialnej, 
zapoznały uczniów z wyglądem stanowiska pracy 
operatora, uświadomiły im, kiedy dzwonić i nie dzwonić 
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na numer alarmowy 112, w jaki sposób należy wzywać 
karetkę. Chętnie odpowiadały na liczne pytania. W 
drugiej części spotkania dzieci rozwiązywały w grupach 
quizy związane tematycznie ze spotkaniem.  

Janusz Pęcak

Spotkanie z bankowcami

21 maja gościliśmy przedstawicieli Banku PKO BP 
w Rzeszowie. Panie przeprowadziły z uczniami klas 
I-IV zajęcia, które dotyczyły cyberbezpieczeństwa. 
Członkowie SKO dowiedzieli się jak bezpiecznie 
korzystać z internetu, dlaczego powinniśmy chronić 
nasze dane oraz zapoznali się z nowym słownictwem 
związanym z � nansami. Szkolni opiekunowie SKO 
dziękują pracownikom banku za poświęcony czas, cenną 
lekcję i upominki, którymi nagrodzeni zostali wszyscy 
uczestnicy.

Ewa Sęk

Niezapomniana szkolna wycieczka 
do Zamościa
24 maja uczniowie Szkoły Podstawowej w Dąbrowicy 
mieli niezwykłą okazję uczestniczyć w szkolnej wycieczce 
do zoo w Zamościu. Była to nie tylko świetna okazja do 
nauki o różnorodności zwierząt, ale również wspaniała 
przygoda i okazja do integracji. Zwiedziliśmy także 
Muzeum Forty� kacji i Broni Arsenał, które zachwyciło 
fanów militariów.

Podsumowując, szkolna wycieczka do Zamościu była 
niezapomnianym doświadczeniem dla wszystkich 
uczniów. Pozwoliła nam poszerzyć naszą wiedzę na temat 

zwierząt, historii, zbliżyć się do natury i spędzić czas z 
przyjaciółmi. Dziękujemy wszystkim, którzy przyczynili 
się do zorganizowania tej wycieczki i sprawili, że była 
ona tak udana.

Katarzyna Staroń
Z wizytą na Olimpie

Lekcje języka polskiego nie muszą być szablonowe 
przekonali się o tym uczestnicy innowacji pedagogicznej 
pt. „By czytanie nie było syzyfową pracą”. W ramach 
przedsięwzięcia uczniowie przygotowali m.in. kostiumy, 
atrybuty, wcielili się w antycznych bogów i zaprezentowali 
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społeczności szkolnej najważniejsze informacje na 
temat wybranych bohaterów. Następnie boginie i 
bogowie zasiedli przy suto zastawionym - osobiście 
przygotowanym - stole, na którym królowały kwiaty, 
nektar i ambrozja. Wszystko wyglądało doprawdy „bosko”. 
Ziemianie, którzy pojawili się na Olimpie, rozpływali 
się w zachwytach nad organizacją imprezy. Przepyszne, 
aromatyczne dania, dźwięki greckiej muzyki, intrygujące 
rozmowy sprawiały, że goście z żalem opuszczali „boskie” 
towarzystwo. Uczta stała się prawdziwą rozkoszą 
nie tylko dla duszy, ale również dla każdego, nawet 
najbardziej wysublimowanego podniebienia, zaś lekcja 
była znakomitym utrwaleniem wiadomości na temat 
mitologii greckiej.

ŁH

„Cudze chwalicie swego nie znacie”

To powiedzenie zdecydowanie nie dotyczy uczniów klas 
III - VI, którzy uczestniczyli w wycieczce do oddalonego 
o 16 km Leżajska i odwiedzili jedno z najwybitniejszych 
dzieł architektury sakralnej na Podkarpaciu, czyli 
Sanktuarium i Klasztor OO. Bernardynów. Młodzi turyści 
poznali historię tego wyjątkowego miejsca. Zwiedzili 
Muzeum Prowincji Ojców Bernardynów, w którym 

zgromadzone zostały relikty przeszłości z utraconych 
po II wojnie światowej klasztorów wschodnich 
m.in. z Sokala, Lwowa, Krystynopola i Zbaraża. W 
poszczególnych salach muzealnych podziwiali: szaty, 
naczynia liturgiczne, malarstwo, barokowe rzeźby, 
rękopisy i starodruki. Zwiedzanie kolekcji okraszone 
było ciekawymi, zabarwionymi humorystycznie 
opowieściami wspaniałego przewodnika - ojca Marcina. 
Po wyjątkowej lekcji historii wycieczkowicze udali się do 
MCK, gdzie obejrzeli niezwykle poruszający spektakl pt. 

„Chłopcy z Placu Broni”. 
ŁH

I Ty możesz zostać poetą… 
Blackout poetry, czyli czym jest 
kreatywna poezja

Nasza szkoła dołączyła do ogólnopolskiego projektu 
„Miłosz w szkole”, którego celem jest upamiętnienie 20 
rocznicy śmierci wybitnego poety, prozaika, eseisty 
oraz laureata Nagrody  Nobla w dziedzinie literatury 

– Czesława Miłosza. Już w tym roku szkolnym 
zaznaczyliśmy naszą obecność na mapie przedsięwzięcia. 
Dodatkowo w ramach lekcji j. polskiego opracowaliśmy 
gazetkę tematyczną „Rok Czesława Miłosza” oraz 

stworzyliśmy prezentację pt. „Miłosz na ekranie”. 
Wyjątkowym doświadczeniem dla uczniów była praca 
techniką blackout poetry, która polega na wykreśleniu 
dowolnych wyrazów czy nawet wersów z tekstu, dzięki 
czemu znane wiersze nabierają innego wydźwięku. 
Podjęte działanie wyzwoliło kreatywność uczniów, a 
efekty zaskoczyły ich do tego stopnia, że zupełnie inaczej 
spojrzeli na teksty liryczne.

ŁH

„Sonik” znowu na scenie
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Grupa wokalna, którą tworzą uczniowie naszej szkoły 
pod czujnym okiem pani Małgorzaty Trestki, instruktorki 
GOK w Kuryłówce, została reaktywowana. „Sonik” to 
doskonały warsztat dla przyszłych muzycznych gwiazd 
oraz super przygoda i świetna zabawa. Na zajęciach 
uczniowie poznają nowe piosenki oraz nabywają podstawy 
techniki wokalnej. Zespół uświetnia swymi wspaniałymi 
występami uroczystości szkolne i środowiskowe. 

ŁH

Nasza szkoła też będzie miała imię
Analizując dokonania naszej placówki, można by 
powiedzieć, że brakowało tylko patrona szkoły. W 
związku z tym, postanowiliśmy rozpocząć procedurę 
nadania szkole imienia. Poprzez nadanie imienia szkoła 
zyskuje własną tożsamość wyróżniającą ją spośród 
innych szkół oraz buduje własny system wychowania 
w oparciu o autorytet patrona i wartości. Praca 
wokół bohatera szkoły jest procesem długofalowym i 
wymagającym systematyczności, a wybór patrona jest 
sprawą dużej wagi, dlatego poprosiliśmy o włączenie się 
do prowadzonych działań naszą szkolną społeczność, 
czyli uczniów, rodziców i nauczycieli. Poszukiwania 
patrona rozpoczęliśmy od realizacji projektu „Detektywi 

historii. Szukamy lokalnego patrona”. Z ogromnym 
zaangażowaniem podjęliśmy trud, aby znaleźć osobę 
godną tego zacnego miana. W efekcie wyłoniliśmy 
trzech kandydatów. W kwietniu przeprowadzone zostały 
wybory patrona. W wyniku głosowania wybrany został ks. 
Stanisław Szpetnar. Uprawnieni do udziału w wyborach 
byli: uczniowie klas I –VIII, nauczyciele, pracownicy 
szkoły, rodzice, mieszkańcy obwodu naszej szkoły oraz 
przedstawiciele organu prowadzącego.
12 czerwca, na wniosek organów szkoły, Rada Gminy 
Kuryłówka jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 
nadania Szkole Podstawowej w Dąbrowicy imienia 
ks. Stanisława Szpetnara. Podczas sesji, w której 
uczestniczyli: dyrektor Szkoły – pani Joanna Serkiz, 
przedstawiciel Rady Pedagogicznej – pani Elżbieta 
Darnia, przewodnicząca Rady Rodziców – pani Ewelina 
Pokrywka, przedstawicielki SU – Magdalena Goch 
i Aleksandra Król, zaprezentowana została sylwetka 
naszego kandydata na patrona – wychowawcy młodzieży 
i aktywnego działacza społecznego. 
Zwieńczeniem podjętych przez nas działań będzie 
uroczyste nadanie szkole imienia, które zostało 
zaplanowane na przyszły rok szkolny.
Zespół ds. procedur

„Bo z rodzicami jest zawsze lato, 
kochana mamo, kochany tato!”

Wierszami, piosenkami, tańcami i życzeniami z serca 
płynącymi dzieci podziękowały rodzicom za ich miłość, 
która zostaje jak światło na całe życie. Występom tym 
towarzyszyło wiele emocji okazywanych nie tylko przez 
dzieci, lecz także przez rodziców. Całości dopełnił piknik 
z mnóstwem niecodziennych atrakcji. Spektakularne 
pokazy strażackie, warsztaty z udzielania pierwszej 
pomocy, warsztaty wyrabiania mas sensorycznych i 
slime, balonowe zoo to tylko niektóre z przygotowanych 



36

niespodzianek. Dodatkowo do dyspozycji dzieci była 
dmuchana zjeżdżalnia. 
Jak magnes działały na najmłodszych ogromne, 
unoszące się wokół bańki mydlane – każdy chciał 
wyczarować przynajmniej jeden „bąbelek”. Nie zabrakło 
także miejsca, w którym chętne dzieci mogły choć 
na chwilę stać się zupełnie innymi postaciami. Panie 
Małgorzata i Kinga miały pełne ręce roboty. Malowały 
na twarzach milusińskich wymarzone wzory i sprawiały, 
że przeobrażenie było jak prawdziwa metamorfoza. Było 

błyszcząco i kolorowo, bo nowe stylizacje natychmiast 
były uzupełniane brokatowymi tatuażami. W tym 
niezwykłym dniu nawet boisko wielofunkcyjne nabrało 
nowego wymiaru i zjednoczyło w działaniu całe rodziny, 
a mecz piłki siatkowej dzieci kontra rodzice, wywołał 
wiele pozytywnych wrażeń. 
Dużym powodzeniem cieszyły się przygotowane przez 
Radę Rodziców orzeźwiające napoje, pyszne lody 
i aromatyczne kiełbaski, które przyciągały smakoszy 
i w efekcie wyzwalały nowe, niespożyte pokłady energii. 
Wymarzona pogoda, twórcza atmosfera, dobre nastroje 
stworzyły niepowtarzalny klimat i pozwoliły wszystkim 
Małym i Dużym spędzić miłe, pełne radości chwile na 

świeżym powietrzu. Razem w zabawie i aktywnościach – 
to właśnie Rodzina przez duże R.
Szczególne podziękowania za pomoc w organizacji Dnia 
Rodziny, kierujemy do pani Wójt Agnieszki Wyszyńskiej, 
Rady Rodziców, OSP w Dąbrowicy oraz Świetlicy 
Środowiskowej. Bez Was ten piknik nie byłby możliwy.

JH
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Wieści ze Szkoły P o d s t a w o w e j w Kuryłówce
MAMY LAUREATA I FINALISTĘ!!!  

Szanowni Państwo, z ogromną radością informuję, że 
nasza szkoła ma niezwykły powód do dumy. Uczeń klasy 
VIII  Ksawery Maszewski  został podwójnym laureatem 
Wojewódzkiego Konkursu Przedmiotowego z języka 
polskiego i z historii. Nagrodą jest zwolnienie z egzaminu 
z języka polskiego i  wynik 100% z tegoż egzaminu. 
Wyrazy uznania należą się również  Zo� i Szpetnar  z 
klasy 8, która uzyskała tytuł � nalisty Wojewódzkiego 
Konkursu Przedmiotowego z chemii. Ksaweremu i Zosi 
gratulujemy sukcesu i życzymy kolejnych osiągnięć 
edukacyjnych.                          

   Małgorzata Sztyrak

         PIERWSZE MIEJSCE JULIANA 

Z ogromną radością informujemy, że w 
Międzynarodowym  Konkursie Matematycznym  
Kangur  2024 Julian Szpetnar, uczeń klasy III a,  zajął 
zaszczytne  pierwsze miejsce na liście leżajskiej edycji 

„Maluch”i uzyskał wynik: bardzo dobry! Serdeczne 
gratulacje! W tymże konkursie inni uczniowie naszej 
szkoły zdobyli również wysokie notowania, uzyskując 
wyróżnienia szczebla krajowego. Są to: Aleksandra 
Kotulska z kl. VII (kategoria Kadet) - II miejsce - 
opiekun p. Maria Wolanin, Maja Kotulska z kl. V a 
(kategoria Beniamin) - VIII- opiekun p. Małgorzata 
Szeliga. Wyróżnienie lokalne otrzymała też Ewa Piwcio 
z kl. IVa (kategoria Maluch) - opiekun p. Urszula Zięzio. 
Wszystkim biorącym udział w konkursie dziękujemy 
za zdrową rywalizację, chęć sprawdzenia swoich sił w 
logicznych zmaganiach, a wyróżnionym gratulujemy 
sukcesów.     

 Elżbieta Ciryt, Urszula Zięzio

Kolejny sukces  matematyczny uczniów ze Szkoły 
Podstawowej w Kuryłówce!
Julian Szpetnar, pod opieką Elżbiety Ciryt oraz Nadia 
Kobos z klasy pani Lucyny Karpińskiej, w dniu  5 
czerwca zajęli zaszczytne I miejsca w swoich kategoriach 
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wiekowych, zdobywając tytuł laureata w  Złotej Lidze 
Matematycznej  organizowanej przy wsparciu Miasta i 
Gminy Nowa Sarzyna. Brawo Julek, brawo Nadia!

MATEMATYCZNY “ODWAŻNIK” 
24 kwietnia w Szkole Podstawowej nr 2 w Leżajsku 
odbyło się podsumowanie Powiatowego Konkursu 
Matematycznego „Odważnik 2024”. Dwie uczennice 
godnie reprezentowały naszą szkołę, uzyskując wysokie 
wyniki. Zo� a Szpetnar z kl.VIII - I miejsce; Aleksandra 
Kotulska z kl. VII – wyróżnienie. Dziewczętom 
gratulujemy i życzymy dalszych sukcesów.

SUKCES NIKOLI PAROBEK 

22.04.2024 odbył się XIV Powiatowy Festiwal Piosenki 
Obcojęzycznej. Swoje umiejętności wokalne i językowe 
prezentowało 26 uczestników ze szkół podstawowych 
z terenu powiatu leżajskiego. Wysokie II MIEJSCE w 
kategorii występów solo zajęła uczennica naszej szkoły 
Nikola Parobek z klasy VII przygotowywana przez 
p. Barbarę Łuszczak . Nikola zaśpiewała piosenkę „ 
Someone like you” Adele. Gratulujemy zwycięstwa!                       

       Barbara Łuszczak

22 marca - PIKNIK EDUKACYJNY Z PROJEKTOREM 
W KURYŁÓWCE 
Piknik Naukowy z  PROJEKTOREM  jest całodziennym 
wydarzeniem, na które przyjeżdża  grupa studentów 

– wolontariuszy, by  poprowadzić  warsztaty 
mające przybliżyć różne dziedziny nauk ścisłych. Zajęcia 
mają charakter warsztatowy dla klas 4-8. Uczniowie 
podzieleni na grupy biorą udział  w  4 warsztatach 
45-minutowych z  różnych  dziedzin wg wcześniej 
ustalonego harmonogramu. W szkole odbyło się 8 

dziedzin: Zagadki matematyczne, Kryminalistyka, 
Edukacja przyrodnicza, Robotyka, Lotnictwo, Edukacja 
� nansowa, Konstrukcje przestrzenne, Pierwsza 
pomoc. Piknik trwał 5 godzin lekcyjnych. Edukacyjny 
cel PROJEKTORA miał za zadanie zainteresować 
szerzej młodzież różnymi dziedzinami nauki, 
wyrównywać szanse edukacyjne oraz działać jako 
program pro� laktyczny uczący korzystania z mediów 
multimedialnych. Działania Projektora możliwe są dzięki 
współpracy z POLSKO – AMERYKAŃSKĄ FUNDACJĄ 
WOLNOŚCI oraz FUNDACJĄ EDUKACYJNĄ 
PRZEDSIĘBIORCZOŚCI.                  

A. Śliwa, R. Tokarz
Ogólnopolski konkurs rozstrzygnięty 
 Konkurs “Portret Słynnego Matematyka”  został 
organizowany przez Gdańskie Wydawnictwo Oświatowe . 
Celem konkursu było stworzenie portretu słynnego 
matematyka lub innego uczonego, który zajmował 
się tą dziedziną nauki. Specjalne wyróżnienie w tym 
konkursie otrzymał uczeń siódmej klasy naszej szkoły 
Filip Mołdoch .Gratulujemy Filipowi sukcesu i życzymy 
kolejnych osiągnięć.     
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 Maria Wolanin                                                                 

Autyzm. Wiem więcej. Jestem bliżej. 

W związku z obchodami Światowego Dnia Świadomości 
Autyzmu, w naszej szkole uczniowie wzięli liczny udział 
w konkursie: „ Autyzm. Wiem więcej. Jestem bliżej.” 
Dziękujemy serdecznie wszystkim zaangażowanym 
i zainteresowanym tematyką dotyczącą autyzmu.        
Aleksandra Śliwa, Renata Tokarz.    
                                                          

„Odkrywamy matematyczną moc Minecra� a” 
Matematyka nie zawsze musi być nudna! Wraz z biegiem 
czasu i rozwojem edukacji nauczyciele odkrywają nowe 
sposoby na urozmaicenie nauki. Dzięki projektowi Ograj 

matmę,  organizowanym w ramach Laboratorium 
Przyszłości, kolejni  uczniowie naszej szkoły zapoznają się 
z inną formą nauki matematyki. W ramach drugiej edycji 
projektu uczniowie klasy 4b zaczęli realizację innowacji 

„Odkrywamy matematyczną moc”. Uczniowie klasy 4b 
wykonali już  4 wyzwania z projektu Ograj matmę: Skrzyni 

pakowanie, MotyLove, π –day w Minecra�   oraz Serce i 

Love. Zrealizowali również swoje własne wyzwania. 
                                                                    

  Maria Wolanin

Do II-ego etapu Międzygminnego Konkursu 
Matematyczno-Fizycznego, który odbył się 7 marca w 
Zespole Szkół w Nowej Sarzynie, dostali się uczniowie 
naszej szkoły: Zosia Szpetnar, Ksawery Maszewski, 
Hubert Kyc. Gratulacje! Zmagania były trudne - 
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uczniowie rozwiązywali 12 zadań testowych i 4 zadania 
otwarte z matematyki i � zyki w czasie 60 minut.                    

Aleksandra Śliwa      
        
Wielki sukces naszych uczniów   29 lutego na auli 
ZST w Leżajsku odbyło się uroczyste podsumowanie 
II etapowego Międzyszkolnego Matematycznego 
Konkursu „Techniczni i matematyczni”. Naszą szkołę 
reprezentowało 3 uczniów spośród 31 uczestników z 
17 różnych szkół podstawowych. W  grupie tej znalazły 
się dwie nasze uczennice, zdobywając I miejsce: Zo� a 

Szpetnar z kl. VIII i Aleksandra Kotulska z kl. VII, zaś 
Hubert Kyc z kl. VIII zajął II miejsce.                                   

 U. Zięzio

Chętni uczniowie klas drugich i trzecich przystąpili 
do zmagań z tekstami popularnonaukowymi, 
organizowanymi przez opiekuna biblioteki szkolnej 
p. Jadwigę Marczak-Szpyt. Oto wyniki: I miejsce 

- Gabriel Mazur, Julian Szpetnar, Patryk Kuczek, II 
miejsce - Diana Nowak, Martyna Ciołek, III miejsce 

- Nadia Kobos, Andrzej Borek, Krzysztof Leśko 
W V- tym Gminnym Konkursie Mitologicznym „Z 
mitologią za pan brat” wzięło udział 16 uczniów klas 5 i 
6 z naszej gminy. Wyłoniono aż 6 laureatów: Łucja Piskor 
(SP Dąbrowica) - I miejsce, Jakub Sadlej (SP Dąbrowica) - 

II miejsce, Gabriela Staroń (SP Brzyska Wola) - III miejsce. 
Wróżnienia: Maja Kotulska (SP Kuryłówka), Oliwia 
Cichoń (SP Kuryłówka), Olgierd Winiarski (SP Brzyska 
Wola). Wszyscy uczestnicy otrzymali upominki z logo 
gminy, a zwycięzcy - atrakcyjne nagrody  ufundowane 
przez Urząd Gminy w Kuryłówce. Pragniemy złożyć  Pani 
Wójt Agnieszce Wyszyńskiej  serdeczne podziękowania 
za  okazane wsparcie, a także objęcie konkursu swoim 
patronatem. Organizatorkami konkursu  były panie: 
G. Marczak, M.Kordas, M. Sztyrak.                   

   M. Kordas                                                                                           

Z okazji 20 rocznicy przystąpienia Polski do Unii 
Europejskiej panie B. Łuszczak i J. Marczak-Szpyt 
zorganizowały konkurs na ułożenie krzyżówki, 
zawierającej pytania związane z historią, � agą, hymnem, 
państwami członkowskimi, instytucjami oraz symbolami 
Unii Europejskiej. Oto wyniki: I miejsce - Iga Wyszyńska, 
II miejsce  - Maja Cichoń i Oliwia Cichoń, III miejsce - 
Wiktoria Adamczyk.               
               

J. Marczak-Szpyt                                                                                          

Uczniowie kl. VIII w ramach zajęć z przedmiotu EDB 
udali się do Centrum Szkolenia Klas Mundurowych 
w Nowej Sarzynie. Podczas wyjazdu przeszli podstawowe 
szkolenie związane z pierwszą pomocą przedmedyczną, 
taktyką, obsługą oraz posługiwaniem się bronią krótką i 
długą, której mogli użyć na wirtualnej strzelnicy. 
W hali GOSiR w Zarzeczu odbyły się � nały w gimnastyce 
w ramach Wojewódzkich Igrzysk Dzieci. Na starcie 
stanęło 113 zawodniczek z 28 szkół. Prezentowały się 
one w ćwiczeniach wolnych na  ścieżce, ćwiczeniach 
równoważnych na ławeczce oraz w skoku przez kozła. 
Naszą drużyna w  składzie: Lena Kluz, Natasza Kotuła, 
Aleksandra Mołdoch oraz Maja Wójcik -  kl. 4 a zajęła 10 
miejsce. 
W ramach obchodów Światowego Dnia Poezji, biblioteka 
szkolna zorganizowała konkurs na napisanie wiersza 
o  wiośnie. Wyniki: Maja Kuźniar z kl.Vb - I miejsce, 
Jakub Majkut z kl. Vb - II miejsce, Iga Wyszyńska z kl. 
Va - III miejsce, Amelia Sołtys z klasy VII – wyróżnienie.
Konkurs pro� laktyczny “Bezpieczeństwo w Internecie” 
rozstrzygnięty! W klasach 1-3 wyłoniono 15 laureatów 
z 50 otrzymanych prac plastycznych. Natomiast 
klasy 4-8 miały za zadanie stworzyć animację 
komputerową lub plakat promujący bezpieczeństwo 
w Internecie przy użyciu narzędzi multimedialnych. 
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Nagrodzono 5 najciekawszych prac. Nagrody dla 
uczniów zostały ufundowane przez Gminną Komisję 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Kuryłówce. 
8 maja odbył sie Szkolny Turniej Tenisa Stołowego. 
Uczęstniczyło w nim 17 uczniów z klas IV -VIII. 
Zwycięzcą został Kacper Kycia, II miejsce zajął Błażej 
Kobos, III miejsce - Lena Garbacz - wszyscy z klasy VI.
30 kwietnia odbyła się uroczysta akademia z okazji Świąt 
Majowych . Uczniowie     klas     trzecich     wraz     z  wychowawcami 
przygotowali przepiękny i wzruszający występ.  Wiersze 
przeplatane były pięknymi tańcami patriotycznymi 
z różnymi rekwizytami, m.in. � agami, kwiatami. 
W tym roku po raz drugi włączyliśmy się w akcję 
organizowaną przez Europe Direct Rzeszów z okazji 
Międzynarodowego Dnia Książki dla Dzieci pod 
hasłem Przystanek Ziemia. Akcja polega na czytaniu 
na głos przez osoby dorosłe uczniom/dzieciom 
fragmentów książek podejmujących tematy dotyczące 
przyrody, ekologii, zmian klimatycznych oraz na innych 
działaniach podejmujących te właśnie zagadnienia. 
W klasach V-VIII w ramach innowacji „Gry 
planszowe i podłogowe  kreatywną metodą na naukę” 
zorganizowano konkurs na najciekawszą grę planszową 
o ekologii.  W dniach 17- 22.04 z okazji Dnia Ziemi 
wykonane gry wykorzystano podczas zajęć. Wyniki: I 
miejsce - Maja Cichoń i Oliwia Cichoń z kl. Va, II miejsce 
Krzysztof Małysa, Hubert Kuryło i Jakub Majkut z kl. Vb, 
III miejsce Emilia Pasek, Colin Ćwikła i Amelia Chudy z kl. 
VIII; wyróżnienia: Iga Wyszyńska i Maja Kotulska z kl. Va, 
Aleksandra Kotulska, Daria Świerczek i Ewa Kyc z kl.VII.
Dzień Ziemi obchodzimy co roku 22 kwietnia.  Uczniowie 
z klas 1-3 oraz oddziały przedszkolne uczestniczyły z 
tej okazji w różnorodnych zajęciach i aktywnościach, 
mających na celu poszerzenie wiedzy na temat Ziemi oraz 
uwrażliwienie na potrzeby i problemy naszej planety.|
26 kwietnia odbył się Konkurs Recytatorski pt. „Żartem-
dowcipem” . Uczestniczyło w nim 15 przedstawicieli klas 
4-6. Każdy z nich przygotował interpretację wybranego 
wiersza o żartobliwym, humorystycznym charakterze. 
Wyniki: I miejsce – Natalia Szpyt, II miejsce – Oliwia Cichoń, 
Tymoteusz Miś, III miejsce – Maja Cichoń,  Wyróżnienie 
: Lena Maszewska, Nagroda publiczności: Iga Wyszyńska.
25 kwietnia w Przemyślu w Auli Wyżeszgo Seminarium 
Duchownego odbył się Finał Konkursu Bilijnego 
dla  uczniów szkół podstawowych: “Uczestniczę we 
wspólnocie Kościoła”. Naszą szkołę reprezentowała Lena 
Garbacz z klasy VI. Należy zwrócić uwagę na bardzo 
wysoki poziom zmagań, pierwszą dziesiątkę uczestników 
zamykały osoby, które popełniły zaledwie 5 błędów. 

Gratulujemy Lenie wiedzy biblijnej oraz tytułu � nalisty.
20 maja przypada Światowy Dzień Pszczół. Z 
tej okazji przedszkolaki oraz uczniowie klasy 5a 
uczestniczyli w  niezwykłym spotkaniu. Dzieci miały 
możliwość poszerzenia swojej wiedzy na temat 
życia pszczół oraz produkcji miodu, a to za sprawą 
rodziców jednej z dziewczynek uczęszczającej do grupy 
przedszkolnej „Skrzaty”, państwa Pasek, którzy to 
zajmują się pasieką. Serdecznie dziękujemy! E. Mazurek
29 maja społeczność szkolna celebrowała Dzień Dziecka 
i Dzień Rodziny. Nauczyciele wraz z rodzicami 
przygotowali dla swoich wychowankow dużo atrakcji: 
zawody sportowe, pokaz talentów, malowanie twarzy, 
zaplatanie fryzur oraz tzw. “dmuchańce”. Gorące 
podziękowania składamy wszystkim rodzicom 
zaangażowanym w  przygotowania i organizację tego 
szczególnego dnia, w tym za wspaniały poczęstunek. 
Oddziały przedszkolne i  klasy 1-3 przygotowały część 
arstyczną. Uczniowie recytowali wiersze, śpiewali 
piosenki, tańczyli, grali na  instrumentach i odgrywali 
scenki. Oprócz podziękowań i życzeń, na rodziców 
czekała niespodzianka – prezenty przygotowane przez 
dzieci.                               

  A. Burda M. Bucior

Uczniowie klasy 1b i 3b realizowali zadania w ramach 
Ogólnopolskiego Programu Edukacyjnego „Klasa 
w terenie”. Głównym celem projektu było promowanie 
edukacji na świeżym powietrzu. Uczniowie zrealizowali 
następujące działania projektowe: obserwacja 
przyrodnicza, plastyka w terenie, obserwacja chmur, 
wyjście w ciekawe miejsce, zabawy na świeżym powietrzu, 
mini zielnik, warsztaty ogrodnicze.                 

    M.Bucior, J.Knap

Szkolny konkurs z j. angielskiego Test your vocabulary 
dla klas 7 wygrała Lidia Skrzypek, tuż za nią ex aequo 
Emilia Małysa i Miłosz Kotula, trzecie miejsce Oliwia 
Szczypta. W klasie 8 najlepsza była Zo� a Szpetnar, 
drugi Ksawery Maszewski, natomiast miejsce trzecie 
zajął Adrian Wilkos. Ogromne brawa dla uczniów, 
którzy jeszcze w końcówce roku szkolnego znaleźli siły i 
motywację do zmagań.    

M.Podobińska
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„Muzyka to dusza wszechświata,                                                                                        
skrzydła umysłu,                                                                                                                         

 lot wyobraźni i całe życie.”                                                                                                      

       Platon

Zapewniała o tym Halina Kunicka w piosence pt. 

„Orkiestry Dęte”. Mieszkańcy gminy Kuryłówka, 

którzy znajdują czas na uczestniczenie w życiu 

kulturalnym Gminy nie raz się o tym przekonali. 

Sobotni wieczór, 23 marca, sala widowiskowa GOK, 

przyciemnione światła, widownia w komplecie. Czas 

niewielkiego oczekiwania i wchodzą oni:  członkowie 

orkiestry, w eleganckim, przemyślanym szyku.  Najpierw 

wypełnili po brzegi scenę, następnie zajmowali miejsce 

na proscenium i pod sceną, by w liczbie ponad 50 

muzyków skupionych, poważnych, na pewno z lekką, acz 

potrzebną artystom tremą zasiąść za swoimi pulpitami. 

Wchodzi również dyrygent, zajmuje miejsce za pulpitem, 

lecz nagle trącony nieśmiało przez małą dziewczynkę, 

ustępuje jej miejsce przeznaczone dla niego. To Hania, 

która ma 9 lat i jest już członkiem Orkiestry, objęła 

dyrygowanie pierwszym utworem marszem „Witaj 

Polsko”. To było piękne - aż się łza zakręciła w oku.                                                                                                                                 

Pierwsze wrażenie na widok pełnego składu Orkiestry 

to radość duma i wzruszenie, a pierwszą myślą  

przeświadczenie, że siłą Orkiestry Dętej Gminnego 

Ośrodka Kultury są uzdolnieni instrumentaliści oraz 

młody, ale już wykazujący się, jak na swój wiek, niezwykłą 

umiejętnością i charyzmą dyrygent. Przede wszystkim tą 

siłą jest młodość, gdyż ponad 90% jej członków to dzieci 

i ludzie młodzi. Dobrze się dzieje, że zasilają jej szeregi 

także Ci z doświadczeniem, niektórzy z nich są w zespole 

już ponad  25 lat. 

   

A repertuar tego wieczoru był niesamowity. Same perełki 

muzyki rozrywkowej, nie tylko polskiej, ale i światowej, 

m.in. Byłaś dla mnie wszystkim, Parostatek, Pokolenie, 

Smoke on � e Water, � e Final Countdown. Wykonywane 

utwory porwały starszych w świat ich młodości, a 

młodym pokazały jak piękna i wartościowa jest muzyka 

lat 70., 80. i 90. Prowadzącym koncert był dyrektor 

„Jest w orkiestrach dętych jakaś siła …”
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Gminnego Ośrodka Kultury Leszek Połeć. Jego tembr 

głosu zabarwiony był dumą i wzruszeniem. Zapowiadał 

kolejne utwory, jak zawsze  z dozą humoru, ale w sposób 

profesjonalny, przekazując nam ciekawe informacje o 

utworze, zespołach i ich historii. Dłonie same wyrywały 

się do braw. Nie jednemu palce puchły od oklasków, 

ale tak miało być. I tu chylę czoła przed publicznością, 

bo gromkie brawa i owacje na stojąco są dla artystów 

największym podziękowaniem. Bywałam na niejednym 

koncercie różnych zespołów, solistów i widziałam 

różny odbiór widowni. Jestem pod wrażeniem reakcji 

kuryłowskich widzów w ten sobotni wieczór. Ciepłe 

słowa popłynęły od pani wójt Agnieszki Wyszyńskiej, 

która kilkakrotnie, z emocjami podkreślała, jak jest 

dumna z kuryłowskiej orkiestry. Do gratulacji dołączył 

również Przewodniczący Rady Gminy, który dziękując za 

koncert zwrócił uwagę na niesamowity progres orkiestry 

pod batutą pana Szymona. Myślę, że niejeden podpisałby 

się pod tymi słowami.

  Wielkie podziękowania kieruję do każdego z osobna 

członka orkiestry za trud, zaangażowanie, ciężką pracę, 

za podarowanie nam radości, dumy i satysfakcji, że 

mieszkamy w Gminie, w której kultura jest ważna.

   Nie muszę przekonywać, że muzyka ma ogromny wpływ 

na rozwój człowieka. Uprawianie muzyki poprawia m.in. 

pamięć, spostrzegawczość, wyobraźnię przestrzenną, 

rozbudza kreatywność, uwrażliwia na piękno. Ponadto 

liczne badania wykazały również istotny wpływ muzyki 

na rozwój zdolności matematycznych i językowych. Gra 

na instrumencie wymaga precyzyjnej pracy i współpracy 

obu rąk, co angażuje obie półkule mózgowe. Udział w 

lekcjach muzyki poprawia też umiejętności społeczne. 

Orkiestra to duży zespół, grając w nim jego członkowie 

integrują się ze sobą, zawierają wartościowe przyjaźnie. 

Budują w ten sposób pewność siebie i wiarę we własne 

możliwości.

    

MH.P

Orkiestra Dęta i Mażoretki GOK na uroczystościach w JS 2035 

W dniu 2 maja w Leżajsku odbyły się uroczystości 

przyrzeczenia na sztandar Strzelców Związku 

Strzeleckiego Strzelec w Leżajsku. 

Uroczystości rozpoczęły się nabożeństwem w kościele 

pw. Świętej Trójcy w Leżajsku, podczas którego orkiestra 

zapewniła oprawę muzyczną. Mszy przewodniczył 

kapelan JS ks. sierż. Witold Orzechowski. Na placu 

farnym zgromadziły się kompanie honorowe z pocztami 

sztandarowymi, pododdziały składające przyrzeczenie 

oraz licznie przybyli rodzice młodych strzelców 

i zaproszeni goście. 

  Po zakończeniu mszy na ul. Mickiewicza miała 

miejsce uroczysta parada w wykonaniu orkiestry dętej i 

mażoretek oraz pododdziałów, którzy udali się na plac 

przed Muzeum Ziemi Leżajskiej gdzie miał miejsce 

uroczysty apel i Przyrzeczenie Strzeleckie na Sztandar. Na 

zakończenie uroczystości przy dźwiękach Warszawianki 

blisko 160 strzelców prezentowało swoje umiejętności w 

trakcie De� lady pododdziałów.
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79 rocznica Bitwy pod Kuryłówką
5 maja br. miały miejsce uroczyste obchody 79. 
Rocznicy Bitwy pod Kuryłówką należącej do jednych z 
największych zwycięskich bojów żołnierzy podziemia 
antykomunistycznego z Sowietami pod koniec II 
wojny światowej, czego wyrazem jest umieszczenie 
nazwy miejscowości Kuryłówka na tablicy na Grobie 
Nieznanego Żołnierza w Warszawie. Suwerennością 
każdego narodu jest umacnianie postawy patriotycznej, 
solidarnej i gotowej do współdziałania. W tym miejscu 

zostało przypomniane jak ważna jest nasza historia, jak 
ważne jest budowanie silnego państwa. 
W uroczystościach wzięła udział Kompania Honorowa 
32 Batalionu Lekkiej Piechoty wraz z Pocztem 
Sztandarowym oraz Kompania Honorowa Jednostki 
Strzeleckiej 2035   „STRZELEC” z Pocztem Sztandarowym 
Armii Krajowej oraz liczne delegacje z Pocztami 
Sztandarowymi gminnych jednostek OSP oraz szkół. 
Obchody rocznicowe rozpoczęły się mszą świętą 
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w kościele parafi alnym pw. św. Józefa w Kuryłówce. 
Bezpośrednio po nabożeństwie nastąpił przemarsz 
wszystkich uczestników przed pomnik w centrum 
Kuryłówki. Kompanie honorowe prowadziły zespoły 
GOK w Kuryłówce - orkiestra dęta i mażoretki. Po 
przywitaniu zaproszonych gości przez Panią Wójt 
Agnieszkę Wyszyńską złożono wieńce i wiązanki oraz 
wręczono pamiątkowe medale. Kolejnym punktem 
uroczystości był przemarsz pod Strażnice Ochotniczej 
Straży Pożarnej im. J. Szczęsnego w Kuryłówce gdzie na 
wszystkich uczestników czekała strażacka grochówka 
oraz ekspozycje przygotowane przez Stowarzyszenie 
Eksploracyjno-Historyczne „Galicja”, Stowarzyszenie 
Historyczne „Zasanie” oraz Wojsko Obrony Terytorialnej. 

VIII RAJD ROWEROWY – SZLAKIEM NASZEJ HISTORII
„Świat jest zbyt duży, aby pozostać w jednym miejscu, a życie jest zbyt krótkie, aby robić tylko jedną 

rzecz. Więc bierz rower i jedź, eksploruj i odkrywaj nowe horyzonty”. 

Dla 217 uczestników rajdu to stwierdzenie 

nieznanego autora nie podlega jakiejkolwiek dyskusji. 

Cieszy niezmiernie, że z roku na rok jest nas coraz więcej, 

od najmłodszych po seniorów. To dobry prognostyk 

na przyszłość. Organizatorzy w tym roku postawili 

na zupełnie nowy kierunek i wyznaczyli trasę dla 

większości z nas nieznaną: Kuryłówka – Stare Miasto 

– Leżajsk – Brzóza Królewska – Julin – Podkudłacz. 

W rześki niedzielny poranek ubrani  w ceglaste 

koszulki startujemy z placu przy OSP w Kuryłówce. 

Humory dopisują, atmosfera niemalże piknikowa. 

W każdej edycji rajdu duży nacisk przykłada się do 

bezpieczeństwa, dlatego towarzyszą nam strażacy z 

OSP w Kuryłówce i Kulnie , oraz ratownicy medyczni 

z Jarosławia. Pierwszy przystanek na trasie to Leżajsk i 

cmentarz bernardyński. Ze źródeł historycznych wiemy, 

że pierwotnie zakonników i dobrodziejów  klasztoru 

grzebano w krypcie w kościele OO Bernardynów. Po I 

rozbiorze Polski władze austriackie zabroniły pochówku 

w kryptach kościelnych przede wszystkim ze względów 

sanitarnych. W połowie XIX w. utworzono cmentarz 
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grzebalny za murami klasztoru w lesie przyklasztornym, 

który istnieje do dziś. Odbywają się tu pochówki braci i 

sióstr zakonnych, księży, osób świeckich zasłużonych dla 

sanktuarium bernardyńskiego. Spoczywa tu też długoletni 

proboszcz para� i Kolonia Polska ks. Władysław Grzesik 

(1960 – 1976) oraz proboszcz para� i Tarnawiec (1963-

1968) ks. Marcin Myszak. Odcinek trasy rowerowej 

Green Velo w przeważającej części ciągnący się przez 

las zawiódł nas z Leżajska aż do Julina. Julin…piękne , 

klimatyczne miejsce. Na cześć hrabiny Julii założono tu w 

1845r. folwark i małą osadę Julcin czyli Julin. Powstał też 

zespół pałacowy: pałacyk myśliwski, służbówka zwana 

„dyrektorówką”, budynek kuchni i lodownia. Sam pałacyk 

wymaga remontu, ale jest to bez wątpienia perełka 

drewnianej architektury. Zbudowany w stylu tyrolsko-

szwajcarskim z modrzewiowych płazów, otoczony 

parkiem z przepiękną aleją modrzewiową pamiętającą 

lata świetności Julina. Po generalnym remoncie, który 

już niedługo, bo ponoć jesienią warto jeszcze raz się tu 

wybrać i oczami wyobraźni zobaczyć jak panie i panowie 

w pięknych strojach spacerują nieśpiesznie parkowymi 

alejkami, albo siedzą na werandzie z cygarem czy 

szklaneczką dobrego trunku w ręku. Potockim Julin 

służył jako spokojna przystań, odskocznia od wielkiego 

świata w którym się obracali. Organizowali tu polowania, 

przyjęcia na których bywali Zamoyscy, Radziwiłłowie 

czy sam arcyksiążę Franciszek Ferdynand. Ale wróćmy 

do rzeczywistości, przed nami kolejny etap podróży - 

Podkudłacz (przysiółek Biedaczowa). Ponad sto lat temu, 

piękny las jodłowy na Podkudłaczu  był świadkiem 

wielkiej tragedii. Był 3 listopad 1922 r., święto św. Huberta 

patrona wszystkich myśliwych. W tym dniu hrabia 

Potocki urządził wielkie polowanie. Zaprosił możne rody 

m in. Julię (Rognieda Stecka - Olechnowicz) i Adama 

Zamoyskich. Hrabina Dziula, bo tak ją nazywano stanęła 

oko w oko z olbrzymim odyńcem, strzeliła, ale niestety 

zraniła go tylko, ten w odwecie zaatakował i tak poranił, że 

mimo wysiłków lekarzy kilka dni po tym zmarła. I w tym 

właśnie miejscu na pamiątkę tego zdarzenia już w 1923 r. 

hrabia Alfred Potocki wybudował kapliczkę. W głębi lasu, 

między Brzózą Królewską, a  Biedaczowem, wykonana 

z drewna, osadzona na solidnych fundamentach. 

Wewnątrz znajduje się witraż z wizerunkiem Matki 

Boskiej Ostrobramskiej. Przy ołtarzyku umieszczono 

zdjęcie zmarłej z wypisaną inskrypcją: „Przeszła 

czyniąc dobrze - bliźnim uczynna - wierna w przyjaźni 

- szlachetna w uczuciach i uczynkach”. Jej los podzielił 
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10 lat później mąż Adam, który zginął również podczas 

polowania. Niedaleko kapliczki znajduje się pamiątkowy 

głaz mu poświęcony, a ufundowany przez Alfreda i 

Jerzego Potockich w 1933 r. Dziś nie szumi już wiekowy 

las jodłowy w tym miejscu. W latach 60-tych przeszła 

ogromna wichura i wyłamała go w pień. Jak powiedział ks. 

Krzysztof podczas mszy, żadne spadające wtedy drzewo 

nie uszkodziło kapliczki. Rośnie tu teraz zupełnie inny las, 

otula szczelnie kapliczkę, chroni zazdrośnie od ludzkich 

oczu, bo miejsce jest trudno dostępne i znane tylko dla 

wtajemniczonych. Dzięki inicjatywie organizatorów 

rajdu 26 maja odbyła się tu uroczysta msza św. 

sprawowana przez ks. Krzysztofa, wikariusza z Sieniawy, 

który zapewne zna dobrze to miejsce, bo jego dom 

rodzinny znajduje się w niedalekiej Brzózie Królewskiej. 

Ołtarz pięknie przystrojony kwiatami z ogrodu pani 

Janiny, a sama oprawa mszy była bardzo uroczysta dzięki 

czynnemu udziałowi i zaangażowaniu uczestników 

rajdu, na czele z dyr. Leszkiem, Renatą, Zbigniewem, 

Sebastianem, członkami zespołu ”Pięcionutka” i ich 

opiekunką Karoliną, a także kilkuosobowej reprezentacji 

naszej orkiestry dętej z ich dyrygentem Szymonem. Msza 

była niezapomnianym przeżyciem dla wielu i hołdem 

oddanym temu miejscu i ludziom wtedy żyjącym. Na 

szczególne podziękowania zasługuje p. Roman Szałajko, 
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znawca, ale przede wszystkim wielki pasjonat historii. 

Towarzyszy nam co roku i myślę , że to się nie zmieni. 

Na zakończenie rajdu zaproszono nas nad zalew w 

Brzózie Królewskiej, poczęstowano  pieczoną kiełbaską, 

drożdżowymi bułeczkami. Była też kawa, herbata, woda 

mineralna. Po tak długiej i dość wyczerpującej trasie 

apetyty dopisywały. Razem przebyliśmy ok. 25 km. trasę 

w jedną stronę, a trzeba było jeszcze wrócić. Podziwiam i 

gratuluję kondycji.

    

    VIII rajd Rowerowy- Szlakiem Naszej Historii 

za nami. Do zobaczenia za rok w nowych ekscytujących 

miejscach. Już organizatorzy oto zadbają, nie ma obawy.

                                                                                                                                                      

                                                                                            …jam 

samochodem jechała i tekst ten napisała…cs

Strażackie święto
2 czerwca w Kuryłówce odbyły się Gminne Obchody 

Dnia Strażaka połączone z Gminnymi Zawodami 

Sportowo-Pożarniczymi.

Obchody rozpoczęły się od mszy świętej w kościele 

para� alnym w Kuryłówce, po której rozpoczęto apel 

strażacki przy strażnicy OSP im. J. Szczęsnego. Apel 

rozpoczął się od złożenia meldunki i podniesienia 

� agi państwowej. Następnie Prezes Zarządu Oddziału 

Gminnego ZOSP RP w Kuryłówce, a jednocześnie Wójt 

Gminy Kuryłówka Agnieszka Wyszyńska powitała gości, 

po czym nastąpiło wręczenie odznaczeń korporacyjnych 

licznej grupie strażaków ochotników i członkom 

Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych.

   Podczas uroczystości głos zabrali nasi goście: Jerzy 

Paul Prezes Zarządu Oddziału Powiatowego ZOSP RP 

w Leżajsku, Karol Ożóg Wicemarszałek Województwa 

Podkarpackiego, Marek Ordyczyński Radny Sejmiku 

Województwa Podkarpackiego oraz bryg. Zbigniew 

Sarzyński Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Leżajsku. 
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Na zakończenie dokonano uroczystego odprowadzenia 

sztandarów przy akompaniamencie orkiestry dętej 

Gminnego Ośrodka Kultury w Kuryłówce pod 

dyrygenturą Szymona Połcia.

Kolejna część strażackiego święta przeniosła się na 

stadion sportowy w Kuryłówce gdzie rozegrano 

zawody pożarnicze. W kategorii drużyn żeńskich 

bezkonkurencyjna okazała się OSP Kuryłówka. 

W kategorii drużyn męskich po podsumowaniu sztafety 

i bojówki klasy� kacja wygląda następująco:

1. OSP Kulno

2. OSP Kuryłówka

3. OSP Wólka Łamana I

4. OSP Wólka Łamana II

5. OSP Kolonia Polska

6. OSP Ożanna

Wszystkim strażakom gratulujemy wyróżnień 

i odznaczeń, a drużynom biorącym udział w zawodach 

wyników i życzymy bezpiecznych wyjazdów i powrotów 

z akcji gaśniczych.

        

  goklp

Widowiskowo i sportowo po raz kolejny

W upalne niedzielne popołudnie 30 czerwca 
odbyła się IV edycja Pokazów Drwali  nad zalewem 
w Ożannie. Tak jak w poprzednich latach, tak i w tym 
gościliśmy zawodników ze ścisłej krajowej czołówki. Na 
imprezę zameldowali się zawodnicy, którzy reprezentują 
Polskę na zawodach międzynarodowych i krajowych. 
Do Ożanny przybyli: Zenon Sobolewski(obecny Mistrz 
Polski), Tomasz Bilski, Grzegorz Gros, Ryszard Staroń, 
Marek Bagrowski, Julia Królik Marcin Staroń, Zbigniew 
Piwko, Sebas琀椀 an Wanat, Krzysztof Kida, drużyna Zespołu 
Szkół Leśnych w Biłgoraju  oraz po raz pierwszy Evelina 
Afanasjeva z Łotwy. Nadmienię, że w tym roku Tomasz 
Bilski i Zenon Sobolewski reprezentować będą Polskę na 
tegorocznych Mistrzostwach Świata Drwali, które odbędą 
się w Wiedniu. Komentatorem pokazów był Nadleśniczy 
Nadleśnictwa Leżajsk Tomasz Cebula, któremu pomagali 
Robert Skiba i Jan Lewkowicz leśnicy z Gminy Kuryłówka. 
Licznie zgromadzona widownia mogła podziwiać 
niezwykły kunszt drwali w konkurencjach: zmiana 
łańcucha, przerzynka złożona, okrzesywanie, obalenie na 
cel oraz sztafeta drwali. Oprócz powyższych konkurencji 
publiczność mogła oglądać S琀椀 hl Timbersports, czyli 
pokazy w ekstremalnym sportowym cięciu i rąbaniu 
drewna siekierą. Były też liczne atrakcje dla dzieci m.in.: 
znakomite stoiska Nadleśnictwa Leżajsk i Sieniawa gdzie 

najmłodsi mogli wziąć udział w konkursach oraz sami 
spróbować swych sił w cięciu drewna.  

Organizatorami IV edycji byli: Bar Mała przystań na 
lato, Wójt Gminy Kuryłówka Agnieszka Wyszyńska, 
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Gminny Ośrodek Kultury i Biblioteka w Kuryłówce. 
Organizatorzy bardzo dziękują publiczności, która 
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jak co roku przybyła bardzo licznie i żywo reagowała 
na popisy zawodników. Jednocześnie kierując ukłon w 
kierunku sponsorów, a byli to: Nadleśnictwo Leżajsk, 
Nadleśnictwo Sieniawa, Leszek Kochanowicz FHUP 
utrzymanie dróg i obiektów inżynieryjnych, LGD Kraina 
Sanu w Tryńczy, Kajp Forest Zbigniew Pierczyk, Elinsbud 
Wiesław Bagniak, Br Stalco Leżajsk, FHU KCS mechanika 
pojazdowa Damian Kowal, Lakiernia Proszkowa Grajczyk 
Kulno, Protetyka Stomatologiczna Rzuchów 18D, 
Villarum Sp. z o.o., Słoneczna California, FHU Energo 
Maciej Pustelny , UL Ryszard Staroń, UL Mieczysław Kida , 
ZUL Stanisław i Piotr Janda, UL Łukasz Pelc, Karol Koperda, 
Domki letniskowe APEX Ożanna, Domki letniskowe ZGK 
Ożanna, Tyrolka Ożanna. Pomoc organizacyjna - ZSL w 
Biłgoraju.

Dodać należy, że patronat na imprezą objęli: TVP Rzeszów, 
Gazeta codzienna Nowiny, Nowiny24.pl, Portal Okiem 
Zula – praca w lesie – na poważnie i z przymrużeniem 
oka, Las Polski dwutygodnik leśników i przyjaciół lasu, 
Sztafeta, Leżajsk INFO, Kuryłowskie Wieści. 

…ludowe granie i to śpiewanie to serce raduje…
30 czerwca nad zalewem w Ożannie działo się nie mało, 

oprócz Pokazów Drwali odbyło się również XIX Spotkanie 

z Folklorem i Biesiadą. Pomimo BARDZO upalnej 

niedzieli widownia dopisała.  Od godziny 13.30 zaczęła 

rozbrzmiewać ludowa muzyka i śpiew, stoiska zapełniały 

się pysznymi ciastami i różnorakimi przekąskami, a to za 

sprawą jedenastu Kół Gospodyń Wiejskich z terenu naszej 

gminy i jednego koła z Adamówki, które brały  udział 

w prezentacji kulinarnej „Smaczne bo nasze”. Muszę 

przyznać, że było mega smacznie. Degustując uczestnicy 

imprezy jednocześnie mogli obejrzeć występy zespołów 

działających przy GOK-u w Kuryłówce. Wesołe i skoczne 

ludowo biesiadne piosenki zachęcały do podśpiewywania 

i tańca. Na scenie mogliśmy zobaczyć: Zespoły wokalne: 

Pięcionutka, Sonik, Na obcasach, chór męski oraz 

zespoły taneczne. Tak się jakoś składa, że niemalże co 

roku na Folklorze swój debiut ma nowo powstały zespół, 

w tym roku były to panie z Brzyskiej Woli. Ponadto na 
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scenie zaprezentowały się  zespoły śpiewacze: Jarzębina 
i Kalina oraz KGW ze Słobody. Na tym ludowo-
biesiadnym spotkaniu nie mogło zabraknąć oczywiście 
naszej niezastąpionej orkiestry dętej, która zagrała nie 
tylko dla zgromadzonych, ale także dla wczasowiczów 
przybywających na zalewem. Podsumowując występy 
naszych zespołów zaznaczę tylko, że usłyszeliśmy 33 
utwory, w tym 6 instrumentalnych, myślę, że było co 
posłuchać i obejrzeć. Słyszeliśmy od nie jednego, że 
poziom występów był wysoki, co bardzo cieszy. Duże 
brawa i gratulacje!!! Przedostatnim punktem imprezy 
był koncert zespołu z Rzeszowa. Panowie swoją 
pasję do muzyki połączyli tworząc zespół Cops Band, 
który wykonuje muzykę z pogranicza rocka i bluesa, 
utwory polskich, jak też zagranicznych wykonawców. 
Organizatorami Spotkania z Folklorem i Biesiadą byli: 
Gminny Ośrodek Kultury, Gminna Biblioteka Publiczna, 
Gmina Kuryłówka, natomiast współorganizatorem, 
który do� nansował imprezę Powiat Leżajsk. Dziękujemy 
i zapraszamy za rok na Jubileuszowe XX Spotkanie z 
Folklorem i Biesiadą

‚‚Jakie to wzruszające, że społeczeństwo o Nich pamięta”- 
80. rocznica wydarzeń na Kahlówce.

Wiązanka pieśni patriotycznych i okolicznościowe 

wiersze w wykonaniu artystów Gminnego Ośrodka 

Kultury w Kuryłówce były wstępem do obchodów 

80. rocznicy wydarzeń na Kahlówce. Potem odbyła 

się wspólna modlitwa. Upał przekraczający 300 C 

mocno dawał się we znaki wszystkim, a zwłaszcza 

umundurowanej kompani honorowej leżajskiego strzelca, 

która uświetniła uroczystość. Po mszy przy dźwiękach 

orkiestry pomaszerowaliśmy pod pomnik aby oddać 

hołd poległym bohaterom. Uroczystość rozpoczęto od 

podniesienia � agi i odegrania hymnu. Stałem obok pana 

Tomasza Wodeckiego wnuka kpt. Ernesta Wodeckiego 

„Szpaka” dowódcy zgrupowania partyzantów polskich 

bazujących w „Górkach w 1944 roku. Pan Tomasz na co 

dzień chirurg, lekarz medycyny sportowej ze ściśniętym 

gardłem powiedział do mnie: „ Jakie to wzruszające, że 

społeczeństwo o Nich pamięta”. Czy zechce pan zabrać 

głos – spytałem. Nie, nie dam rady odparł łamanym 

głosem. 

 Rozpoczynając okolicznościowe przemówieni 

pani Agnieszka Wyszyńska – Wójt Gminy Kuryłówka 

powitała uczestników uroczystości i przybliżyła historię 

miejsca. Uroczystość  zakończono złożeniem wieńcy i 

wiązanek kwiatów. 

Referat Pani Wójt.

Od początku 1944 roku akcje partyzanckie na 

terenie dystryktu lubelskiego przybrały na sile. Niemcy 

postanowili temu przeciwdziałać. W tym celu ściągnięto 

na teren dystryktu duże ilości wojska. Wśród nich znalazł 

się Kałmucki Korpus Kawalerii ( KKK ). Kałmucy na 

terenie powiatu biłgorajskiego, do którego włączona była 

ówczesna Gmina Kuryłówka, pojawili się 28 maja 1944 

roku. Zajmując tzw. Zatanwie prowadzili działania 
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pacy� kacyjne wsi dokonując okrutnych 

morderstw, grabieży i gwałtów kobiet.

  Gdy w Lasach Janowskich i Puszczy Solskiej 

toczyły się ciężkie boje z Niemcami w rejonie „ Górek” 

koło Brzyskiej Woli bazowało zgrupowanie partyzanckie 

AK kpt. Ernesta Wodeckiego „Szpaka”. W obozie były 

także oddziały partyzantki sowieckiej. Pojawienie się 

kawalerii kałmuckiej w dniu 28 czerwca 1944 roku w 

Brzyskiej Woli spowodowało podjęcie decyzji o przejściu 

zgrupowania w Lasy Janowskie. Podczas przemarszu w 

rejonie Szyszkowa doszło w nocy z 28 na 29 czerwca do 

boju z formacją kałmucką. Warunki nocne i niekorzystne 

ukształtowanie terenu spowodowało, że zgrupowanie 

musiało zawrócić w rejon pierwotnej bazy. W tej potyczce 

zginął jeden partyzant, kilku było rannych, w tym 

dowódca kpt. „Szpak”. Po przybyciu do „Górek” i krótkim 

odpoczynku postanowiono, aby zgrupowanie wycofało 

się za San. Na kierunku marszu, w zabudowaniach tzw. 

Kahlówki położonej w sąsiedztwie kościoła para� alnego 

w Kuryłówce umieszczono rannego dowódcę wraz z 

kilkuosobową ochroną. 

 W tym samym czasie szwadrony kałmuckie 

bazujące w Kolonii Polskiej zostały postawione w stan 

alarmowy. W teren wysłano patrole, a główne siły opuściły 

Kolonię Polską i skierowały się przez Dąbrowicę, Ożannę 

do Kuryłówki. Przez Dąbrowicę Kałmucy przejechali 

spokojnie nie czyniąc większych szkód. Jeden z patroli 

pojawił się w Wólce Łamanej i pojmał Józefa Skowronka. 

Mężczyźnie nakazano wskazać drogę do Szyszkowa. 

  J. Skowronek w drodze powrotnej do domu został 

zastrzelony. W Ożannie  schwytano dwóch mężczyzn, 

przy których znaleziono naboje. Obu zastrzelono, a 

potem spalono na stercie gałęzi. Podpalono jedno 

gospodarstwo. Śmierć poniosła Anna Dubel młoda 

Ukrainka, która broniła swej godności. Kałmucy pojmali 

zakładników i pognali do Tarnawca.

Kawaleria opasała pierścieniem Tarnawiec i 

Kuryłówkę. Na wieść o nadchodzących Kałmukach 

wielu mieszkańców opuściło wieś kryjąc się we 

wcześniej przygotowanych kryjówkach. Ci, co nie 

zdążyli, byli zdani na łaskę żołdaków. Przemieszczający 

się w kierunku Kuryłówki, oddział Kałmuków mijał 

zabudowania Kahlówki. Widząc okazałe zabudowania 

wjechali na dziedziniec gospodarstwa utworzony z 

budynku mieszkalnego oraz gospodarczych. Jeźdźcy 

udali się do obory i wyciągnęli z niej świniaka, którego 

zaszlachtowano. Zwierzę powieszono na haku. Kałmuk 

skierował się do stodoły po słomę, którą zamierzał 

opalić ubitą świnię. Wówczas ukryci tam partyzanci 

oddali strzały. Doszło do gwałtownej, aczkolwiek 

krótkiej wymiany ognia. Zginęli wszyscy przebywający w 

zabudowaniach partyzanci: Ernest Wodecki, Aleksander 

Kulas, Stanisław Pudło, Franciszek Ruta, Stanisław Cisek, 

Tadeusz Skórski, Stanisław Szust, Stanisław Pawłowski. 

Kałmucy stracili pięciu swoich. Rozwścieczeni oprawcy 

spalili wszystkie zabudowania Kahlówki oraz znajdujące 

się po sąsiedzku zabudowania : Jędrzejczaka Franciszka, 

Gorącego Tomasza, Kościółka Karola, Gagosz Anieli, 

Czarnoty Feliksa i budynki gospodarcze plebanii- wraz 

z inwentarzem żywym. Również spalono gospodarstwo 

Brzuzana Macieja, a jego przebito bagnetem i wrzucono 

w ogień. Zabito także Józefa Kiełbonia sołtysa wsi. Na 

polach Tarnawca zabito Piotra Ćwikłę z Brzyskiej Woli. 

Po zmierzchu w dniu 29 czerwca, gdy dogorywały 

płomienie spalonych zabudowań w Ożannie i Nowym 

Dornbachu, partyzanci przebywający w obozie „Górki” 

ewakuowali się przechodząc San. Przewodnikiem jednej z 

grup była Aniela Wilkos, która poprowadziła bezpiecznie 

partyzantów pomiędzy Ożanną, a Tarnawcem i wskazała 

miejsce przeprawy. Było to bardzo ryzykowne, bo w 

Tarnawcu nadal przebywali Kałmucy. Rano 30 czerwca w 

Tarnawcu dokonano segregacji pojmanych zakładników. 

Kobiety i dzieci wypuszczono, zaś mężczyzn popędzono 

do Tarnogrodu i umieszczono w obozie przejściowym. 

Wielu później zostało wykupionych bądź zwolnionych. 

Część złapanych wywieziono na roboty do Niemiec, 

a tych, którzy znaleźli się na listach proskrypcyjnych 

umieszczono w obozie w Majdanku. Do domu nie 

powrócili: Piotr Skowronek z Brzyskiej Woli, Stanisław 

Kotulski z Kuryłówki, Julian Janda z Tarnawca i Piotr 

Kwis z Leżajska.

Dwa lata temu podjęłam inicjatywę zmiany tablic 

na pomniku. Moim zamysłem jest aby obok bohaterskich 

żołnierzy AK umieścić tablice gdzie zostaną upamiętnieni 

mieszkańcy z terenu Gminy Kuryłówka, którzy zostali 

zamordowani przez formacje kałmucką . Niestety 

uzgodnienia w tej sprawie z IPN  trwają .   

            

                                                              R. Szałajko



62



63



64

Mieszkańcy naszej Gminy mają zapewnione usługi opiekuńcze

5 kwietnia 2024 roku w Rzeszowie została podpisana 
umowa pomiędzy Województwem Podkarpackim- 
Wojewódzkim Urzędem Pracy w Rzeszowie, a Gminą 
Kuryłówka/Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej 
w Kuryłówce dotycząca do� nansowania projektu 
„Kompleksowe usługi społeczne dla mieszkańców 
Gminy Kuryłówka” nr FEPK.07.18-IP.01-0017/23 w 
ramach priorytetu nr FEPK.07 „Kapitał ludzki gotowy do 
zmian” programu regionalnego Fundusze Europejskie 
dla Podkarpacia. Realizacja projektu rozpoczęła się 
1 marca 2024 r. i potrwa do 30.09.2027 r. Ogólna 
wartość projektu wynosi 3 281 617 zł. Do� nansowanie 
3  117  536,15 zł. Wkład własny 164  080,85 zł. 
W miesiącach luty-marzec 2024 r. odbyła 
się rekrutacja uczestników do projektu oraz 
spotkanie informacyjno- promocyjne z osobami 
i podmiotami zainteresowanymi świadczeniem usług 
W ramach działań projektowych realizowane są: 
usługi asystenckie, usługi opiekuńcze, specjalistyczne 
usługi opiekuńcze oraz sąsiedzkie usługi opiekuńcze 
dla 40 mieszkańców Gminy Kuryłówka. Ponadto 
uczestnicy projektu mają możliwość skorzystania ze 
wsparcia towarzyszącego w formie nieodpłatnego 

wypożyczenia sprzętu rehabilitacyjnego, wspomagającego 
i pielęgnacyjnego oraz usługi transportu indywidualnego.
W Projekcie mogą wziąć udział osoby spełniające 
następujące kryteria: osoby zamieszkałe na terenie 
Gminy Kuryłówka, osoby potrzebujące wsparcia 
w codziennym funkcjonowaniu (dotyczy usług 
opiekuńczych, specjalistycznych usług opiekuńczych 
i sąsiedzkich usług opiekuńczych) oraz osoby 
z niepełnosprawnościami posiadające orzeczenie 
o niepełnosprawności (dotyczy usług asystenckich).
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15 czerwca nasze Koło wraz z OSP w Kolonii Polskiej 
zorganizowało Piknik Rodziny. 
Równocześnie nasi najmłodsi cieszyli się z rozpoczęcia 
wakacji /prawie/.
Było dużo zabawy, konkursów, fajnego jedzenia. 
Strażacy zorganizowali mini pokaz umiejętności 
naszej Młodzieżówki. Najmłodsi korzystali z pięknego 
2słonecznego dnia bawiąc się. Wraz z nimi miło ten czas 
spędzali rodzice. Trudno było się  rozstać. 

Nasze Panie w tym okresie 
aktywnie uczestniczyły w 
obrzędach religijnych nosząc 
pięknie przystrojone obrazy.
Zadbaliśmy też o naszą GROTĘ 
gdzie w pierwszych dniach maja 
zrobiliśmy generalne porządki 

w ogrodzie oraz odmalowaliśmy ogrodzenie wokół 
GROTY. W miesiącu maju mieliśmy przyjemność gościć 
reprezentację KGW z Kuryłówki.
Była okazja do wymiany doświadczeń i posmakowania 
kolońskich przysmaków.

Dziękujemy wszystkim za zaangażowanie i wykonaną 
pracę. 

                                  Anna Kraska 

PIKNIK RODZINNY 
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Koło Gospodyń Wiejskich w Kuryłówce
 dzięki Programowi „Danie Wspólnych Chwil” z 
Fundacją Biedronki w czerwcu zorganizowało 
kolejne spotkanie z seniorami. Program ma na celu 
przeciwdziałanie samotności osób starszych poprzez 
zaproszenie ich do wspólnego stołu. Tym razem odbyło 
się ono w plenerze, nad zalewem w Ożannie. Dziękujemy 
Monice i Robertowi Skibom - właścicielom Małej 
przystań na lato za zaproszenie. Seniorzy po pysznym i 
ob� tym poczęstunku mogli spalić kalorie oraz zadbać o 
swoją kondycję nad brzegiem zalewu podczas ćwiczeń z 
naszym rehabilitantem Pawłem.
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W dniu 12 czerwca 2024 roku, członkowie Klubu Seniora 
wyjechali na wycieczkę do jednego z najbardziej znanych 
miejsc w Polsce – Kopalni Soli w Wieliczce. Była to 
wyjątkowa okazja, aby odkryć historyczne podziemia 
tego niezwykłego miejsca, a także spędzić czas w gronie 
przyjaciół. W środę rano Seniorzy zebrali się, aby wspólnie 
wyruszyć na wycieczkę. Pogoda dopisała, a atmosfera 
była pełna entuzjazmu i oczekiwania. Po przyjeździe na 
miejsce, mimo bardzo niemiłej pani w kasie biletowej, 
grupa została serdecznie powitana przez przewodnika, 
który towarzyszył nam podczas zwiedzania kopalni. 
Kopalnia Soli w Wieliczce to miejsce o bogatej historii, 
sięgającej XIII wieku. Zwiedzanie rozpoczęło się zejściem 
ok. 370 schodami na głębokość 63 metrów pod ziemię. 
W sumie pokonaliśmy około 800 stopni i zeszliśmy 
na głębokość 135 metrów. Przewodnik w ciekawy sposób 
opowiadał o historii kopalni, technikach wydobycia soli 
oraz o życiu górników na przestrzeni wieków. Seniorzy 
mieli okazję podziwiać wspaniałe podziemne kaplice, 
rzeźby wykonane z soli oraz niesamowite solne jeziora. 
Jednym z najbardziej imponujących miejsc była Kaplica 
św. Kingi, gdzie znajdują się niezwykłe solne żyrandole 
i ołtarze. Opowiadano mam o licznych legendach 
związanych z tym miejscem, co dodatkowo wzbogaciło 
wycieczkę o elementy kulturowe i historyczne. Przed 

wyjazdem windą na powierzchnię pani przewodnik 
będąca pod niesamowitym wrażeniem kondycji seniorów 
(byliśmy najstarszą grupą, budzącą u innych sensację) 
podziękowała nam za wytrwałość i życzyła bezpiecznego 
powrotu do domu. Po zakończeniu zwiedzania, 
seniorzy udali się do pobliskiej karczmy „Pod Wielką 
Solą” na obiad. Restauracja ta jest znana z  serwowania 
tradycyjnych polskich potraw, przygotowywanych z 
lokalnych składników. Atmosfera w karczmie była 
bardzo przyjemna, a seniorzy mieli okazję odpocząć 
po wyczerpującym zwiedzaniu i porozmawiać o swoich 
wrażeniach z wycieczki i podzielić się wspomnieniami. 
Po smacznym obiedzie, seniorzy pełni wrażeń i 
zadowoleni z udanej wycieczki, wrócili do domu. Dzień 
spędzony w Kopalni Soli w Wieliczce oraz w karczmie 

„Pod Wielką Solą” na długo pozostanie w ich pamięci. 
Była to nie tylko okazja do poznania fascynującej historii 
tego miejsca, ale także do spędzenia czasu w miłym 
towarzystwie i cieszenia się wspólnymi chwilami.  Bogata 
historia, niesamowite podziemia oraz smaczny obiad 
w tradycyjnej karczmie stworzyły doskonałą okazję 
do integracji i wspólnego spędzenia czasu. Seniorzy z 
niecierpliwością czekają na kolejne wyjazdy i wspólne 
przygody.       
 

Małgorzata Połeć

Klub seniora z Ożanny w Kopalni Soli „Wieliczka”
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